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PLE D’OCTUBRE
A la fi  de la sessió plenària uns veïns 
van desplegar una pancarta en contra 
de l’aplicació de l’article 155

PLE ORDINARI

L’alcaldessa i els representants polítics fan una crida a la serenor davant la tensa situació política que es viu a Catalunya

La proclamació de la República 
Catalana i l’aplicació de l’article 
155 per part de l’Estat, amb el 
cessament del govern i els conse-
llers –entre d’altres mesures–  no 
han d’afectar el dia a dia de l’acti-
vitat municipal. Això, si més no, 
és el que pensen els portaveus 
dels diferents grups municipals, 
tant de l’executiu com de l’opo-
sició. L’alcaldessa, Laura Cam-
pos (ICV-EUiA), com a màxima 
responsable de la corporació, ha 
fet una crida a la serenor: “Hem 
d’esperar a veure què passa 
en els propers dies perquè els 
esdeveniments s’estan succeint 
a cada moment, així que con-
vé mantenir la calma i seguir 
treballant com hem fet fi ns 
ara; la nostra prioritat és i serà 
garantir la convivència, vetllar 
perquè tot funcioni amb nor-
malitat i seguir complint el 
nostre pla d’actuació”.
Justament un dia abans de la 
proclamació de la República i la 
posada en marxa del 155, el Ple 
de l’Ajuntament, en la sessió cor-
responent al mes d’octubre, va 
aprovar una moció d’urgència 
per rebutjar l’aplicació de l’arti-
cle 155 i manifestar el seu suport 
al govern i a les institucions cata-
lanes promoguda per l’executiu 
local –ICV-EUiA, ERC i Círcu-
lo–, que va rebre els vots favora-
bles de dos grups de l’oposició, 
el PDeCAT i la CUP, i negatius 
per part de Cs i el PP. El PSC es 
va abstenir.

Moció pels Jordis. Un altre text 
que també va prosperar va ser 
el signat pels grups en el govern 
–ICV-EUiA, ERC i Círculo– i 
pel PDeCAT i la CUP, a l’opo-
sició, exigint la llibertat imme-
diata dels presidents de l’ANC i 
d’Òmnium, Jordi Sánchez i Jordi 

Alcaldessa: ‘La nostra 
prioritat és vetllar 
per la convivència i 
garantir la normalitat 
en la gestió municipal’

Pilar Abián | Redacció

Aprovada una moció contra el 155 i una 
altra demanant la llibertat dels Jordis

> M. Carmen Porro (PSC) > Óscar Gil (ICV-EUiA) > David Gerbolés (Cs) > Jordi Sánchez (ERC)

“Amb l’article 155 de la Constitució, 
Catalunya ha tornat de nou a la le-
galitat. La seva aplicació serà per un 
període breu, fi ns que es facin les 
eleccions al desembre, i no crec que 
tot plegat hagi d’afectar la vida muni-
cipal. Hem de mantenir la calma i la 
tranquil·litat des de la confi ança que 
la democràcia i la legalitat s’han im-
posat. El que va passar divendres al 
Parlament va ser una nova il·legalitat, 
tant és així que els diputats de JxS i 
la CUP no es van atrevir ni tan sols a 
donar la cara i van votar en secret la 
independència”.

“Hem de garantir la convivència i el 
respecte cap a totes les opinions i 
seguir treballant pel municipi, és 
la nostra responsabilitat com a go-
vern. Defensarem el Parlament i 
la Generalitat i fem una crida a la 
calma, tot denunciant el discurs de 
la por que volen imposar els que 
treballen perquè no hi hagi garan-
ties democràtiques a Catalunya i 
provoquen confl ictes. La República 
es construeix des de la negociació i 
el respecte, sumant. Els 21 regidors 
hem de vehicular els antagonismes 
polítics a través del diàleg”.

Cuixart, entenent que són presos 
polítics. El text recull que, amb 
l’empresonament dels dos acti-
vistes independentistes, es vulne-
ren drets fonamentals com la lli-
bertat de les persones i el dret de 
manifestació i també acusa direc-
tament l’Estat d’aquesta situació. 
El PSC, Cs i el PP van votar en 

contra de la moció argumentant 
el seu respecte per les decisions 
judicials. Els socialistes van pro-
posar alguna esmena en el text 
per donar-hi el seu suport però, 
en haver-se tramitat d’urgència, 
van dir fi nalment que no havia 
estat possible. 
La portaveu del PP, per la seva 

banda, va defensar la indepen-
dència del poder judicial assegu-
rant que el govern central no ha 
infl uït en l’actuació de l’Audiència 
Nacional i també va qüestionar 
que Sánchez i Cuixart puguin ser 
considerats com a presos polítics 
quan no són electes. Aquesta dis-
tinció va ser criticada pels grups 

promotors de la moció que van 
argumentar la diferència entre ser 
empresonat per motius ideològics 
–cas en què situen els activistes 
catalans– o bé per haver delin-
quit mentre s’ocupa un càrrec pú-
blic, tot posant com a exemple el 
cas dels polítics del PP encausats 
per corrupció.

“A tots ens ha xocat, d’una manera 
o una altra, el que va passar el dia 
28 i la situació és realment com-
plicada. Confi em que les mesures 
que s’han adoptat des de l’Estat i 
que la convocatòria d’eleccions 
ajudin a redreçar-ho tot. Mentres-
tant, esperarem a veure com es 
desenvolupen els esdeveniments i 
confi em que no afectin l’àmbit mu-
nicipal. La clau és que tothom es 
comporti de forma civilitzada, amb 
calma i serenor i que no hi hagi 
incidents. El que està passant ens 
hauria de fer refl exionar a tots”.

“La vocació de la nostra coalició és 
municipalista. Com a govern, hem 
de seguir treballant en benefi ci de 
la ciutadania perquè aquesta és la 
nostra prioritat. La situació políti-
ca és complicada i varia per mo-
ments però fi ns ara no hem rebut 
cap mena de consigna ni d’ordre 
externa; la desaparició de la ban-
dera durant unes hores va ser una 
anècdota. Així que el nostre mis-
satge és de calma i tranquil·litat i 
que es mantinguin el respecte i la 
convivència. Això és el primer i el 
més important per a nosaltres”.

> Mar Sempere (Círculo)
“Ens han triat per governar Mont-
cada i aquesta és la nostra prio-
ritat. Fem una crida a la calma i 
esperem que no es tornin a repetir 
episodis com el de la bandera. En 
general, considerem que ni els 
representants polítics del govern 
central ni els de la Generalitat es-
tan a l’alçada dels esdeveniments. 
No som partidaris ni de l’aplicació 
del 155 ni de la DUI; els problemes 
polítics es resoldrien amb un re-
ferèndum pactat i amb garanties. 
El clam de la ciutadania exigeix re-
soldre les diferències parlant”.

> J. Carles Paredes (PDeCAT)

“És un moment històric. D’acord 
amb la voluntat del poble expres-
sada a les urnes, s’ha proclamat 
la República Catalana i això té 
una afectació política en tots els 
àmbits, també en el món munici-
palista que s’hi ha implicat des del 
minut 1. Com a càrrecs electes, 
ens toca construir i defensar la Re-
pública. Aquesta situació no crec 
que afecti el pacte de govern local 
ja que no es va fer en clau de país, 
sinó per fer fora el PSC i CiU. El 
que està clar és que el procés no 
ha de perjudicar la ciutadania”.

> Josep Galvan (CUP)

“Celebrem l’arribada de la Re-
pública Catalana, que és pel que 
hem estat treballant durant molts 
anys. Ara ens toca defensar-la i la 
millor eina són els CDR, els comi-
tès locals en Defensa de la Repú-
blica d’autoorganització popular 
i que també s’ha creat a Mont-
cada. No reconeixem l’autoritat 
del govern espanyol. L’Estat té el 
monopoli de la violència i nosal-
tres tenim la força i el suport de 
les persones. Els ajuntaments i la 
vida municipal han de seguir fun-
cionant amb normalitat”.

> Eva García (PP)

“Estem raonablement satisfets 
ara que ja s’han posat en marxa 
les mesures per restablir la demo-
cràcia i la legalitat i confi em que 
el govern local estigui a l’alçada, 
perquè l’alcaldessa es va mostrar 
molt agressiva en el Ple en contra 
de l’aplicació del 155. Els catalans 
no tenen la culpa de tenir un go-
vern que s’ha situat fora de la lega-
litat. Tots sabem que ens trobem 
en una situació d’excepcionalitat i 
esperem que no afecti el municipi. 
Celebrem que la bandera hagi es-
tat restituïda a l’Ajuntament”.

Valoració dels portaveus dels grups municipals
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INICIATIVA SOBIRANISTA

Constituït un comitè en 
defensa de la República
El col·lectiu aglutina col·lectius i partits independentistes

El 25 d’octubre un grup de veïns va aturar l’autobús 155 en rebuig a l’aplicació d’aquest article
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El 21 d’octubre es va constituir a 
la localitat Montcada per la Re-
pública, un grup de treball que 
segueix la línia dels Comitès de 
Defensa de la República (CDR) 
creats a diferents municipis de 
Catalunya. Un centenar de per-
sones va participar a l’assemblea 
que amb aquest objectiu es va fer 
a l’Abi convocada pels partits in-
dependentistes –ERC, PDeCAT i 
la CUP– i l’ANC, integrants de la 
Taula pel Sí, que es va crear amb 
motiu de la celebració del referèn-
dum del passat 1 d’octubre. “Es 
tracta és coordinar-nos millor 
per defensar la democràcia en 
una mena de plataforma ciuta-
dana”, va dir el portaveu d’aquest 
nou grup de treball, Miquel Àngel 
Gràcia. 
A l’assemblea es va concretar la 
formació de diverses comissions de 
treball per coordinar les mobilitza-
cions i accions reivindicatives que 
es facin al municipi. La primera va 
tenir lloc el 25 d’octubre davant de 
la Casa de la Vila, on es va  llegir 

un manifest en defensa de l’escola 
pública catalana. A continuació, al-
guns dels assistents van aturar uns 
minuts l’autobús 155 per mostrar 
el seu rebuig a l’aplicació d’aquest 
article de la Constitució.

CLAM UNIONISTA

Un grup de montcadencs convocats a través de 
les xarxes socials –imatge de la dreta– es van 
concentrar el 30 d’octubre davant de la Casa 
de la Vila i després van desfi lar pel carrer Major 
en defensa de la unitat d’Espanya, la Constitu-
ció i l’Estatut d’Autonomia. Amb càntics de ‘Viva 
España’, ‘Catalunya és Espanya’ i ‘Votarem’, 
entre d’altres, els manifestants van deixar clara 
la seva oposició al procés independentista i al 
president Carles Puigdemont. L’acció va comp-
tar amb la presència de regidors de Cs i del PP 
que van manifestar el seu suport a la mateixa, 
tot criticant l’executiu local a qui acusa de donar 
suport a l’independentisme i d’haver abandonat 
una part de la població. “L’equip de govern de 
la ciutat ha pres part pel secessionisme i no ha 
pensat que era i és el govern de tots”, va dir el 
regidor de Cs Óscar Pérez. La portaveu popular, 
Eva García, va instar l’alcaldessa, Laura Campos 

Concentració veïnal a favor de la unitat d’Espanya i la Constitució
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El Consell Ciutadà Municipal 
(CCM) de Podem Montcada ha 
emès un comunicat on es mostra 
partidari que Podem estatal con-
voqui una consulta entre els seus 
inscrits a Catalunya per decidir 
si es presenta o no a les eleccions 
autonòmiques del 21D. L’escrit 
s’emmarca en les discrepàncies 
que han sorgit en els últims mesos 
entre la direcció de Podem Cata-
lunya i la de Podemos a nivell 
estatal sobre el procés sobiranis-
ta. La tensió màxima es va viure 
durant la sessió parlamentària on 
es va declarar la independència, 
ja que la direcció de Podem Ca-
talunya no va informar del sentit 
dels vots dels seus representants 
“violentant”, segons el CCM, la 
voluntat dels inscrits del partit.
El posicionament del Consell 
s’ha fet al marge de la secretària 
general del partit, Ana Ballesta, 
qui compta amb el suport de la 
direcció de Podem Catalunya en 
el confl icte intern que viu la for-
mació a l’àmbit local.

El CCM Podem 
Montcada 
vol consultar 
les bases
sobre el 21D
Laura Grau | Redacció

Joan Josep Nuet (CSQP), exse-
cretari tercer de la Mesa del Par-
lament, haurà d’anar a Madrid el 
9 de novembre per declarar davant 
del Tribunal Suprem acusat per la 
Fiscalia general d’un presumpte 
delicte de rebel·lió, sedició i mal-
versació en relació amb el procés 
sobiranista. Aquesta és la tercera 
querella que afecta qui va ser re-
gidor montcadenc entre els anys 
1991-2003. La primera va ser fa 
un any per haver admès a tràmit 
una proposta de resolució en el de-
bat de política general que parlava 
sobre el referèndum i la segona, 
per la tramitació de la llei que el va 
desenvolupar. En ambdós casos, 
la Fiscalia acusa els exmembres de 
la Mesa d’un presumpte delicte de 
desobediència i prevaricació que 
pot comportar penes d’inhabilita-
ció i multes. 
La tercera querella, admesa a trà-
mit pel Suprem el 31 d’octubre, 
és més greu ja que podria suposar 
fi ns a 25 anys de presó. Aquesta 
entrevista va ser feta aquella ma-

teixa jornada, hores abans de sa-
ber-se que Nuet hauria d’anar a 
declarar al Suprem dos dies més 
tard, el 2 de novembre, cita que 
va ser ajornada a petició de les 
defenses fi ns al dia 9.
Li preocupa la seva situació?
Òbviament. Estem preocupats per-
què hi ha una mena de ‘A por ellos’ 
judicial que fa pensar que aquí no 
es tracta de fer justícia sinó d’una 
revenja. Però, malgrat les reper-
cussions personals –si s’apliquen 
mesures cautelars podria entrar a 
la presó, a l’espera de judici–, tinc 
clar que he actuat correctament, 
d’acord amb les meves idees i la 
meva consciència.
Com és que l’acusen de rebel·lió?
Perquè tot forma part d’una cau-
sa general que, d’altra banda, és 
plena d’errades. Per exemple, 
rebel·lió signifi ca alçar-se en ar-
mes contra l’Estat, cosa que aquí 
no ha passat.
Si pogués, faria marxa enrere?
De cap manera. Tinc tres que-
relles a sobre per haver permès, 
com a membre de la Mesa, el 

debat polític al Parlament. Argu-
menten que no ens acusen per les 
nostres idees, sinó per desobeir el 
Constitucional, però el que real-
ment pretenen és que la Mesa ac-
tuï com a un òrgan censor i limiti 
els temes a tractar. Precisament la 
Constitució diu que tots els ciu-
tadans poden expressar les seves 
idees i les dels diputats i diputa-
des en seu parlamentària estan, a 
més, especialment protegides. Jo 
estic d’acord amb què hi hagi un 
organisme regulador com el TC 
que pugui suspendre les lleis que 
consideri inconstitucionals, però 
prohibir el debat previ és censu-
ra. Una democràcia madura ha 
de poder discutir de tot.
Vostè ha reiterat en diverses oca-
sions que no és independentista.
No ho sóc ni me’n faré, però pen-
sar que d’una idea no se’n pot 
parlar va en contra de les meves 
conviccions. No estic gens d’acord 
amb vetar aquest debat i, molt 
menys, amb què els independen-
tistes vagin a la presó. Si acceptem 
aquesta censura, aviat hi haurà 

una llista negra de temes prohi-
bits. I, ves per on, normalment els 
temes prohibits solen ser els que 
afavoreixen la majoria de la gent i 
impliquen canviar les coses.
Què opina de l’actual situació 
política a Catalunya?
El meu grup sempre s’ha mantin-
gut en contra de l’aplicació del 155 
i de la DUI. Són dos extrems que 
s’alimenten mútuament i no ajuden 
a resoldre el confl icte. La via unila-
teral s’ha comprovat que té moltes 
difi cultats, amenaça amb trencar 
la cohesió social a Catalunya i ens 
ha fet perdre l’autogovern donant 
un pas enrere. Hem de cercar una 
estratègia guanyadora, amb més 
temps i un objectiu clar, que el po-
ble de Catalunya pugui exercir el 
seu dret a l’autodeterminació.

A posteriori. L’endemà d’aques-
ta entrevista es feia públic que el 

president, Carles Puigdemont, 
seguiria a Brusel·les i no aniria a 
declarar davant l’Audiència Na-
cional, decisió que Nuet va titllar 
d’“irresponsable”, entenent que 
pot perjudicar la resta d’encausats 
contra els quals es podrien decre-
tar mesures provisionals per evi-
tar una possible fuga.

Suports. D’altra banda, el 2 de 
novembre es van fer aturades de 
cinc minuts davant de l’Ajunta-
ment i d’altres dependències mu-
nicipals en suport als membres 
del govern i de la Mesa del Parla-
ment. El portaveu d’ICV-EUiA, 
Óscar Gil, va expressar el seu su-
port a Nuet i a la seva família i va 
reclamar solucions polítiques i no 
judicials al confl icte català. Tant 
ICV Montcada com la secció lo-
cal ERC també van fer sengles 
comunicats en la mateixa línia.

Pilar Abián | Redacció

ENTREVISTA A JOAN JOSEP NUET (CSQP)

‘Censurar el debat polític va en 
contra de les meves conviccions’
L’exdiputat és un dels exmembres de la Mesa del Parlament acusats de rebel·lió

Nuet és el coordinador d’EUiA i va ser regidor a Montcada entre els anys 1991 i 2003

(ICV-EUiA), a participar-hi “per donar veu a més de 
la meitat dels montcadencs”. Els organitzadors de la 
concentració van anunciar la voluntat de repetir-la con-
vocant-la amb més temps i de forma coordinada per 
ampliar la participació | PA
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PÀG. 6

COMPTES DEL 2016
El govern obté el suport de tres grups de 
l’oposició –PSC, PDeCAT i la CUP– per 
aprovar el tancament del passat exercici

LÍNIA R2

El president de l’Administrador 
d’Infraestructures Ferroviàries 
(Adif), Juan Bravo, s’ha com-
promès a presentar un projecte 
a l’Ajuntament abans que acabi 
l’any per ampliar l’espai destinat 
als vianants als passos a nivell 
dels carrers Bogatell i Pasqual per 
millorar la seguretat en la convi-
vència amb els vehicles, així com 
per adequar les senyalitzacions 
visuals i acústiques a la normati-
va actual. Aquest va ser un dels 
acords  més importants de la se-
gona reunió de la comissió del 
seguiment sobre el projecte del 
soterrament de l’R2 que es va fer 
el 24 d’octubre a l’Ajuntament i 
que també va servir per constatar 
que continua endavant, complint 
amb els terminis fi xats.
L’horitzó de l’inici de les obres 
continua sent el 2020, data que 
el PSC veu massa llunyana i que 
ha motivat que dos diputats del 
partit, a instàncies de l’agrupació 
local socialista, hagin presentat 
preguntes al Congrés respecte la 
possibilitat d’accelerar el projecte.

Mentrestant. El projecte per am-
pliar els passos a nivell hauria 
d’estar enllestit a fi nals d’any i les 
obres es farien durant el 2018. 
“Tot el que sigui invertir per 
millorar la seguretat dels nos-
tres ciutadans sempre ens sem-
blarà poc”, va dir l’alcaldessa 
Laura Campos (ICV-EUiA). 
Adif no preveu, però, incorporar 
la petició de la Plataforma Tracte 
Just Soterrament Total d’instal·lar 
dobles barreres als passos per una 
qüestió de seguretat amb els vehi-
cles que podrien quedar atrapats 
de forma accidental. El col·lectiu 
ha lamentat la decisió, però conti-
nua insistint en la demanda.

“Nosaltres defensem el model 
de passos a nivell que hi ha a 
Sant Feliu de Llobregat, amb 
una doble barrera i el pas segre-
gat de vehicles i de vianants”, ha 
explicat el portaveu del col·lectiu 
ciutadà, Antoni Mollet. 

D’altra banda, el cronograma 
d’actuacions previstos per Adif 
preveu ampliar a dos metres l’es-
pai per als vianants, marge que la 
PTJST considera insufi cient. A 
l’espera que es redacti el projecte 
de millora dels passos, el 30 d’oc-
tubre es van començar les tas-
ques per repintar la senyalització 
dels mateixos.
Pel que fa a les tanques de pro-
tecció i separació de les vies, la 
Plataforma sí veu amb bons ulls 
la proposta de l’Adif d’arrenjar les 
que hi ha actualment a l’R2 i des-
tinar la major part dels 600.000 
euros previstos inicialment per 
canviar-les a instal·lar-ne de noves 
al sector proper a l’escola Font 
Freda i a l’R3 al seu pas per Mas 
Rampinyo.

Soterrament. Els membres de la 
comissió de seguiment del pro-
jecte, formada per representants 
del Ministeri, la Generalitat, els 
consistoris local i de Barcelona, 
l’agència Barcelona Regional i 
la Plataforma, es tornaran a reu-
nir al mes de gener. El president 
d’Adif va destacar que el fet de 
licitar alhora l’estudi informatiu i 
el projecte tècnic permetrà agili-
tar els tràmits per poder complir 
amb el calendari establert per ini-
ciar les obres a principis de 2020. 
“El treball conjunt que Adif 
està fent amb l’Ajuntament i la 
Generalitat és un clar exemple 
de col·laboració amb l’objectiu 
de donar el millor servei públic 
possible als ciutadans de Mont-
cada”, va dir Bravo durant la 
seva visita de treball al municipi. 

La Plataforma demana 
doble barrera de 
seguretat als passos 
–mesura que Adif 
descarta– i ampliar 
l’espai per als vianants

Rafa Jiménez | Montcada

Juan Bravo, president d’Adif, a l’esquerra de la imatge, amb l’alcaldessa, Laura Campos, i el president de l’Àrea Territorial, Jordi Sánchez

Adif millorarà la seguretat als passos 
a nivell abans no arribi el soterrament

La II Marxa pel soterrament es farà el 26 de 
novembre i tindrà un recorregut de 5,4 km 
La concentració es realitzarà a les 9.30h al monòlit en record de les vícti-
mes del tren, situada a la Cruïlla del Soterrament al carrer Bogatell, on es 
distribuiran bosses a les persones que s’hagin inscrit a la caminada. La 
Marxa sortirà a les 10h i acabarà a la Casa de la Mina on hi haurà parla-
ments, una botifarrada i un concert a càrrec de L’Espingari, la Coral del 
Casal de la Gent Gran i el grup de rondalla L’Harmonia. Els participants 
es poden inscriure fi ns al 20 de novembre a través dels webs montcada.
cat, imemontcada.org o presencialment a les instal·lacions de l’Institut 
Municipal d’Esports (Tarragona, 32) | PA

La comissió de treball 
pel soterrament de 
l’R2 es tornarà a reunir      
al mes de gener
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Renfe s’ha compromès a treba-
llar amb l’Ajuntament per mo-
dernitzar les estacions de tren del 
municipi, amb un volum diari 
de 500 combois i 17.000 usuaris. 
Així ho ha manifestat el gerent 
de Rodalies, Fèlix Martín, des-
prés de la reunió que el 23 d’oc-
tubre va mantenir al consistori 
amb l’alcadessa, Laura Campos 
(ICV-EUiA), i el president de 
l’Àrea Territorial, Jordi Sánchez 
(ERC). Martín ha avançat que 
durant la primavera del 2018 es-
tarà enllestit el projecte funcional 
per millorar l’accessibilitat a les 
estacions de Montcada-Manresa, 
Montcada-Bifurcació i Montca-
da-Ripollet. 
“Per a Renfe i Adif, la millo-
ra de les infraestructures de la 
xarxa ferroviària a Montcada 
és una prioritat”, va assegurar 
Martín. La inversió prevista per 
modernitzar les estacions del mu-
nicipi ascendirà a prop de 17 mi-
lions d’euros. En aquesta partida 
no està inclosa l’estació de Mont-
cada i Reixac, de la línia R2, ja 

que la seva remodelació està vin-
culada al projecte de soterrament. 
També queda fora del paquet de 
mesures l’estació de Santa María, 
remodelada recentment.
“Renfe comença a posar fi l a 
l’agulla per atendre les nostres 
reivindicacions”, va celebrar 
Campos després de la reunió du-
rant la qual va lliurar a Martín 
les 1.300 signatures recollides per 
l’AV de Can Sant Joan reclamant 
millores a l’estació del barri.

Actuacions. El projecte de Renfe 
preveu la remodelació d’andanes, 
la instal·lació d’ascensors i ram-

pes, la reforma dels vestíbuls, la 
tecnifi cació de la informació –que 
ja funciona a l’estació de Mont-
cada-Manresa– i l’accessibilitat 
des de la via pública. La transfor-
mació de l’estació de Bifurcació 
costarà 10 milions d’euros i serà 
força complexe ja que l’objectiu és 
apropar la infraestructura al barri. 
Per la seva banda, la remodelació 
de l’estació de Montcada-Ripollet, 
a Mas Rampinyo, està vinculada 
al projecte de desdoblament de 
l’R3 i anirà a càrrec d’Adif, amb 
un pressupost d’1,5 d’euros. Pel 
que fa a l’estació de Montcada-
Manresa, ascendirà a 6’3 milions. 

Sílvia Alquézar | Redacció

Renfe invertirà 17 milions d’euros 
en la modernització de les estacions
El gerent de Rodalies, Fèlix Martín, recull les reivindicacions del consistori i del veïnat

COMPROMÍS

Juan Bravo s’ha compromès a presentar en breu a l’Ajuntament un projecte per ampliar l’espai destinat als vianants
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El portaveu de Círculo, Sergi 
Martín, es va acomiadar al Ple 
d’octubre com a regidor argu-
mentant motius personals. El 
polític, que ja havia renunciat al 
març als càrrecs de responsable 
de Medi Ambient i Activitats i 
de Transparència i Bon Govern, 
va explicar que havia continuat 
actuant com a portaveu a peti-
ció de l’agrupació d’electors a la 
que representa però que, en no 
recuperar-se dels seus problemes 
de salut, ha decidit per “honeste-
dat” fer un pas al costat i donar 
el relleu a un altre company. Tot i 
admetre possibles errades, Martín 
va fer un balanç positiu de la seva 
trajectòria com a regidor durant 
la qual s’ha implementat la Llei 
de transparència de l’administra-
ció pública i s’ha impulsat el pla 
de protecció del Pla de Reixac po-
sant fi  a la celebració de la festa 
del Rocío en aquest espai natural. 
També va lamentar no haver estat 
més efectiu en la lluita contra la 
contaminació de Lafarge.
Martín va acabar la seva inter-
venció expressant la seva satis-
facció per haver participat “en 
un govern d’esquerres i de can-
vis que està afrontant proble-
mes arraconats al municipi des 
de fa anys” i va agrair tant als 
votants de Círculo, com a l’equip 
de govern i als tècnics de l’Ajun-
tament la seva col·laboració. 

Retrets de Ballesta. Com sol ser 
habitual quan marxa un regidor, 
la resta de portaveus va interve-
nir per desitjar-li sort en la seva 

trajectòria personal i en la seva 
recuperació. Cs va ser l’únic 
grup que va declinar parlar i Ana 
Ballesta, regidora de Círculo en 
l’oposició i amb qui Martín man-
té clares divergències, si bé va ini-
ciar el seu parlament en aquesta 
línia, a continuació va posar en 
dubte l’“efectivitat” de la gestió 
de l’edil. També va criticar que 
no hagi donat explicacions sobre 
els motius pels quals ella va ser 
cessada dels seus càrrecs l’agost 
del 2016. “Encara em conti-
nua acusant d’haver transgre-
dit el codi ètic de Círculo sense 
aportar cap prova al respecte”, 
va insistir Ballesta. Durant la in-
tervenció de la regidora, Martín 
i la majoria de representants del 
govern van abandonar la sala i 
l’alcaldessa, Laura Campos (ICV-
EUiA), li va acabar retirant la 
paraula entenent que estava utilit-
zant el Ple per qüestions personals 
i confl ictes interns del seu grup.

Elogis. Per part de Círculo, Mar 
Sempere va dedicar unes emo-
tives paraules de comiat al seu 
company en nom de l’assemblea 
de l’agrupació. “Han estat me-
sos difícils i complicats però 
plens d’il·lusió i ens queda la 
satisfacció d’haver arribat fi ns 
aquí plegats, sent coherents 
amb els nostres principis”, va 
dir l’edil. El substitut de Martín 
prendrà possessió del seu càr-
rec al Ple de novembre. D’acord 
amb l’ordre de la llista electoral, 
el candidat és José Domínguez, 
tot i que el relleu s’ha de tractar 
en assemblea.

Pilar Abián | Redacció

PLE MUNICIPAL

Martín marxa satisfet de 
la seva gestió com a edil
El portaveu de Círculo renuncia al càrrec per motius personals 

El govern municipal va poder 
aprovar en la sessió plenària del 
mes d’octubre els comptes gene-
rals de la corporació referents al 
2016, que l’Ajuntament ha de pre-
sentar a la Sindicatura de Comp-
tes de la Generalitat i que no van 
prosperar al setembre per manca 
de suports dels partits de l’oposi-
ció. El PSC, el PdeCAT i la CUP, 
que a la darrera sessió havien vo-
tat en contra, van donar llum ver-
da a la seva aprovació mentre que 
Ciutadans, el PP i Ana Ballesta, 
regidora de Círculo a l’oposició, 
es van abstenir.
En la seva intervenció, el regidor 
socialista Francisco Hierro va jus-
tifi car el canvi de vot del seu partit 
per una qüestió de responsabilitat 
i va demanar que el govern parli 
amb l’oposició i busqui consens 
perquè el PSC, segons va dir, no 
“intenta desestabilitzar aquest 
govern”. “Els acords fàcils són 
molt costosos per a la ciutada-
nia i dolorosos per al govern”, 
va afegir Hierro, en clara referèn-
cia al pacte de pressupostos entre 
el govern i Cs que, a causa de la 
situació que es viu a Catalunya, 
ha quedat en suspens. 

Més crítiques a Cs. PDeCat i la 
CUP també van defensar el canvi 
de vot per un exercici de respon-
sabilitat i van censurar el posici-
onament de Ciutadans. “Rebut-
gen uns comptes que en el seu 

dia van fer seus per una situació 
aliena al municipi”, va dir Joan 
Carles Paredes (PDeCAT). El cu-
paire Josep Galvan va acusar els 
regidors de la formació taronja 
d’“irresponsables” i de “fer xan-
tatge” a la ciutat per la conjuntu-
ra política que viu el país. Aquesta 
crítica va ser resposta pel portaveu 
de Cs. “Ens vol donar lliçons de 
responsabilitat un partit que va 
donar el seu suport a l’alcaldes-
sa i que, sistemàticament, ha 
votat en contra dels seus pressu-
postos i ordenances”, va dir Da-
vid Gerbolés, qui va lamentar que 
fa dos mesos que el seu partit no 
manté cap reunió amb el govern 
per fer un seguiment del pacte de 
pressupostos, vigent fi ns al 31 de 
desembre.
El president de l’Àrea Econòmi-
ca, Óscar Gil, va agrair el canvi 
de vot dels que “han mirat el 

bé superior per sobre del be-
nefi ci de partit” i es va felicitar 
per desbloquejar una situació que 
comportava greus conseqüències 
per a l’Ajuntament. Gil es va com-
prometre a millorar en el futur els 
ponts de diàleg amb l’oposició i 
va demanar a Cs que digui ober-
tament si vol continuar o no col-
laborant amb el govern.

Pagament proveïdors. Gil tam-
bé va donar compte durant el Ple 
del nivell de morositat i del Perí-
ode Mitjà de Pagament (PMP) 
de l’Ajuntament durant el tercer 
trimestre de 2017 i es va mostrar 
safi sfet perquè el consistori com-
pleix el que marca la llei en aques-
tes dues variables. En el cas del 
PMP, que està fi txat en 30 dies, el 
període mitjà entre l’Ajuntament, 
l’IME i Montcada Comunicació 
és de 24 dies. 

Rafa Jiménez | Montcada

El govern obté el suport de part de 
l’oposició per aprovar els comptes 
La corporació podrà presentar a la Sindicatura el tancament de l’exercici del 2016
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Círculo encara no ha anunciat el nom del relleu de Martín que ha estat regidor durant mig mandat
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El president de l’Àrea Econòmica, Óscar Gil –al centre de la imatge–, s’ha compromès a millorar els ponts de diàleg amb l’oposició 

La Generalitat ha liquidat gairebé tot el deute que 
tenia amb l’Ajuntament, proper als 3 milions
El deute actual de la Generalitat 
envers l’Ajuntament s’ha reduït en 
un 99% respecte a l’inici del 2016, 
passant de 2,7 milions d’euros a 
només 19.264, segons ha infor-
mat el govern municipal. Bona 
part dels diners estaven vinculats 
a l’aplicació de la Llei de barris. 
“Estem molt satisfets amb la ges-
tió del deute per part del govern 
català i esperem que continuï en 

aquesta línia; una tresoreria més 
sanejada ens deixa més recursos 
per donar serveis a les persones”, 
ha manifestat  el govern.
L’executiu local ha destacat el pa-
per que ha tingut en tot plegat l’ex-
secretari d’Economia, Josep Maria 
Jové, un dels càrrecs públics que 
va ser detingut el passat 20 de se-
tembre en el marc de l’operació 
Anubis | LR



071a quinzena | Novembre 2017 07Notícies

Tots els grups municipals, a ex-
cepció de la CUP, que va votar 
en contra, van donar al Ple d’oc-
tubre el seu visitplau a l’aprova-
ció defi nitiva del projecte d’ur-
banització que preveu construir 
una vorera i un carril bici en un 
tram de la N-150 entre el polígon 
Coll de Montcada i la C-17, a to-
car de Can Sant Joan. Tal com 
va explicar el president de l’Àrea 
Territorial, Jordi Sánchez (ERC), 
l’actuació s’enmarca en un dels 
principals projectes d’aquest man-
dat destinat a cohesionar els dife-
rents barris del municipi, fent una 
anella verda al voltant del Turó. 
El cost de la mateixa, 750.000 eu-
ros, l’assumirà la Diputació.
La CUP va explicar el seu vot ne-
gatiu argumentant que el projecte 
no inclou un corredor biològic en-
tre el Turó i la resta de la serra de 
Collserola.  

Antiga Valentine. El Ple va deses-
timar l’al·legació presentada per 
l’Ajuntament de la Llagosta en 

contra de l’aprovació inicial del 
Pla de Millora Urbana a l’antic 
solar de l’empresa Valentine i se-
gueix endavant amb la seva trami-
tació. La veïna corporació manté 
un litigi amb el consistori per la 
reqüalifi cació de terrenys que va 
permetre traslladar la fàbrica de 
pintures del nucli urbà a un solar 
verd proper al seu municipi i que 
va ser anulada pel TSJC un cop la 
indústria ja s’havia posat en mar-
xa al nou emplaçament. Tots els 
grups van votar a favor del punt 
a excepció de la CUP, que va cri-
ticar la política urbanística “espe-

culativa” –va dir– dels mandats 
presidits pel socialista César Arri-
zabalaga.
El president de l’Àrea Territorial 
va recordar que, quan Valentine 
es va traslladar, la propietat del 
solar va presentar un projecte 
que preveia edifi car dos blocs 
de pisos de 15 plantes d’alçada. 
Després de paralitzar durant un 
any l’atorgament de llicències, el 
govern el va renegociar repartint 
d’una altra manera el sostre edi-
fi cable i aconseguint que es faci 
un únic edifi ci de 12 pisos, entre 
d’altres millores.

Pilar Abián | Redacció

N-150

Aprovació defi nitiva del projecte per 
fer una vorera i un carril bici al vial
El Ple també acorda seguir amb la modifi cació puntual del PGM a l’antiga Valentine
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El tram de carril bici aprovat anirà des del polígon Coll de Montcada fi ns a Can Sant Joan
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El Consorci Metropolità de l’Ha-
bitatge ha obert la convocatòria 
2017 per a actuacions d’habitabi-
litat per a habitatges de municipis 
de l’Àrea Metropolitana de Bar-
celona (AMB), a les quals desti-
narà un total de 2,3 milions d’eu-
ros. Les persones interessades a 
benefi ciar-se d’aquests ajuts han 
de presentar la documentació 
pertinent a l’Ofi cina Local d’Ha-
bitatge (OLH) de l’Ajuntament. 
La subvenció que atorga l’AMB 
és d’un 50% del cost de l’actua-
ció que s’hi vulgui executar, fi ns 
a un màxim de 3.000 euros o bé 
de 6.000, en el cas que la vivenda 
es posi o ja resti a disposició de la 
borsa local de lloguer, gestionada 
pel consistori.

Tramitació. El procés per obtenir 
la subvenció comença amb la 

presentació de la documentació 
inicial a l’OLH –hi ha temps fi ns 
al 31 d’octubre de 2018– que, 
entre d’altres, han d’incloure un 
informe tècnic que acrediti la 
necessitat de les obres. La sol-
licitud dels ajuts es pot fer fi ns 
al 30 de desembre de 2018, tot 
i que l’admissió de peticions es 
podria tancar abans, en cas que 
s’exhaureixi el pressupost total 
previst. Un cop el Consorci Me-
tropolità de l’Habitatge autoritzi 
l’actuació, es podran començar 
amb les obres. 
Les persones interessades a 
sol·licitar la subvenció es po-
den adreçar a l’OLH, situada a 
l’Ajuntament. El telèfon és el 935 
726 474 i el correu electrònic, ha-
bitatge@montcada.org. La informa-
ció sobre la convocatòria d’ajuts 
de l’AMB es pot consultar al web 
d’aquest organisme.

Pilar Abián | Redacció

CANVIS AL PLENARI

El Consorci Metropolità 
de l’Habitatge convoca 
ajuts per a rehabilitacions
Les peticions es tramitaran des de l’OLH de l’Ajuntament

Davant de les desenes de milers 
de desnonaments per impaga-
ments d’hipoteca i d’una gran 
demanda d’habitatge social sense 
atendre, ajuntaments, particulars 
i col·lectius busquen solucions. 
Una alternativa que comença a 
obrir-se camí són les cooperati-
ves d’habitatge amb cessió d’ús. 
Dues especialistes en la matèria, 
Mireia Parera i Paula Martí, de 
l’entitat Perviure, van fer una 
xerrada-taller informativa el 24 
d’octubre a la Casa de la Vila. 
L’acte va ser presentat per la re-
gidora d’Habitatge, Jessica Se-
govia (ICV-EUiA), qui va posar 
en valor altres formes de viure 
“que segueixin un model més 
just i accessible, sense ànim de 
lucre, no especulatiu i trans-
formador, alhora que propiciï 

una convivència més solidà-
ria”. La fórmula del cohabitatge 
la poden tirar endavant un grup 
de persones, una entitat o una 
administració pública. En primer 
cas, el requisit és trobar un lloc 
per construir o rehabilitar, que 
pot ser de compra a un particular 
o de cessió d’ús per part d’una 
administració durant un període 
de fi ns a 75 anys. El grup ha de 
defi nir el projecte de convivència, 
el fi nancer i l’arquitectònic i cons-
tituir-se com a cooperativa. 

Cost. Per posar en marxa les 
obres, els socis han de fer una 
aportació inicial de forma indi-
vidual i demanar un prèstec a 
una entitat fi nancera. Cada soci 
pagarà una quota de cessió d’ús 
per poder disposar de l’habitatge 
de per vida encara que mai serà 

propietari ja que la titularitat serà 
de la cooperativa. “Es prioritza el 
valor d’ús de l’habitatge per da-
munt del seu valor de canvi”, va 
assenyalar Martí, qui va destacar 
els valors associats a aquest model 
com l’arrelament territorial, el su-
port mutu, el preu assequible, un 
mercat social no especulatiu, l’em-
poderament i l’autogestió.
“Tot plegat suposa un canvi de 
paradigma i exigeix un gran 
compromís personal, tot i que 
algunes tasques més tècniques 
o burocràtiques es poden exter-
nalitzar”, va explicar Parera. A 
Catalunya ja existeixen algunes 
experiències innovadores de co-
habitatge com la cooperativa La 
Borda, al barri de La Bordeta de 
Barcelona; Sostrecívic, amb pro-
jectes a Barcelona i Cal Cases, a 
Santa Maria d’Oló. 

Pilar Abián | Redacció

El cohabitatge, una nova alternativa 
per facilitar l’accés a la vivenda
A Catalunya ja existeixen algunes experiències innovadores com la cooperativa La Borda
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La subvenció que atorga l’AMB és d’un 50% del cost de l’actuació que es vulgui executar

Un moment de la dinàmica de grups que es va fer durant la xerrada-taller sobre cohabitatge a la Casa de la Vila
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.....També és notícia......................................

MOBILITAT SOSTENIBLE
L’Ajuntament promou una ordenança destinada 
a implementar el vehicle elèctric al municipi
La normativa, redactada per una comissió de treball creada al mes 
de març, ha estat aprovada pel Ple de forma inicial i serà exposada 
al públic en el preceptiu període d’al·legacions. L’ordenança regularà 
l’habilitació de places d’aparcament dotades de punt de recàrrega, les 
normes d’estacionament per a aquests vehicles, així com les bonifi ca-
cions aplicables en l’Impost Municipal sobre vehicles de tracció mecà-
nica –que poden arribar a ser del 75% de la quota anual. L’ordenança 
també proposa la creació d’una xarxa pública d’estacions de recàrrega. 
Actualment hi ha un punt de connexió al costat de Montcada Aqua que 
encara no ha entrat en funcionament –a l’espera de ser connectada per 
part la companyia elèctrica– i, properament, s’instal·laran dos més, un 
davant de l’Ajuntament i l’altre, al carrer Generalitat | RJ

Al voltant de 300 persones van participar a la festa reividicativa que va orga-
nitzar la Favmir el diumenge 22 d’octubre davant del pavelló Miquel Poblet. 
En aquesta edició, el col·lectiu veïnal va posar èmfasi en la necessitat dels 
barris d’empoderar els veïns i recuperar la força de les AV com a òrgans 
de participació i reivindicació de millores. La jornada, que va tenir com 
a lema ‘Recuperem els drets i els deures del veïnat’, va incloure una 
fi deuà popular i les actuacions del grup de dansa fl amenca Mayna, de 
Can Cuiàs, i el monologuista David. En el decurs del matí, l’alcaldessa 
i altres regidors del govern van passar per la festa. La regidora de Salut 
Pública, Mar Sempre (Círculo), i el representant veïnal José Mena van pro-
tagonitzar els parlaments ofi cials. Sempere va elogiar la lluita de la Favmir 
en defensa de la sanitat pública i les mobilitzacions per la recuperació de 
les urgències, mentre que Mena va fer una crida als veïns per apuntar-se 
a les AV i treballar per a la seva millora. El president de la Favmir, Antonio 
Cera, s’ha mostrat satisfet de la resposta veïnal a la Festa reivindicativa, que 
va coincidir amb la multitudinària Pink Run MiR per segon any consecutiu. 
“Crec que aquesta coincidència és positiva perquè molt gent que va par-
ticipar a la cursa solidària, va quedar-se al dinar popular”, ha dit Cera | LG
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L’ACA neteja la llera del Besòs 
després d’un abocament de fangs

BIODIVERSITAT AL BESÒS
La sessió d’anellament científi c detecta un total 
de 10 espècies de petits ocells a la llera del riu
La llera del riu Besòs s’ha convertit en 
l’hàbitat natural per a moltes espècies 
d’aus que hi fan niu o estan de pas du-
rant les migracions estacionals. Ho van 
poder comprovar la trentena de perso-
nes que va participar el 28 d’octubre a 
la sessió d’anellament científi c que va 
organitzar la Regidoria de Medi Ambient 
de l’Ajuntament amb la supervisió de dos 
experts ornitòlegs Xavier Larruy i Xesc 
Macià. Les xarxes japoneses que es van 
instal·lar a punts estratègics –mètode 
que només està permès per a fi nalitats 
científi ques– van permetre capturar 73 
exemplars de 10 espècies diferents. La més abundant, amb un total de 
46 exemplars, va ser el mosquiter comú. També es van anellar 7 rossin-
yols bords, 7 pit roigs i 6 mallarengues i altres espècies menys habituals 
com la cuereta torrentera i la boscarla de canyar | LR

anuncis gratuïts

Clases. De alemán. Particulares. 
Tel. 610 392 086.
Compositora. Busco cantante 
para interpretar mis composi-
ciones. Tel. 635 482 357. 
Oferta de trabajo. Se necesita 
aprendiz, con algo de conocimiento, 
para trabajar en peluquería unisex 
situada en la calle Major. Jornada a 
convenir. Tel. 616 314 348. 
En venda. Plaça d’aparcament a 
Mas Rampinyo, al c. Sant Tomàs,17. 
Mides: 2mx5.90m. Ideal per a un 
cotxe petit, més espai per a 2 motos. 
Preu: 8.500 euros. Tel.658 069 331.
En venta. Piso de 90 m2 en la av. 
de la Unitat. Precio: 180.000 eu-
ros. Tel. 935 647 778. 
En venta. Piso en calle Provenza. 
Tel. 931 149 386 / 666 407 607. 
(Isabel).
Alquiler. Plaza de párquing en 
la calle Bruc de Montcada Nova. 
Precio económico. Mari.  653 096 
595.

Tel. 935 726 474          
ae: som@laveu.cat

El doble trencament de la canonada de fangs que 
va des de l’estació depuradora d’aigües del Besòs 
de Montcada fi ns a la de Sant Adrià, on són trac-
tats, va provocar el 31 d’octubre una important 
fuita a la llera que operaris de l’ACA van netejar al 
llarg de la jornada. A primera hora del matí, aler-
tats per la Policia Local, tècnics del departament 
de Medi Ambient del consistori es van desplaçar 
fi ns a la depuradora on el cap de l’estació els va 
confi rmar que la canonada s’havia trencat pro-
duïnt un doble abocament. El primer, a l’interior 
de la planta de tractament d’aigües, i el segon, 
per una fi ltració en una antiga canonada que va 
emergir a l’exterior afectant uns centenars de me-
tres del camí de la llera, tot i que sense arribar a 
l’aigua –aproximadament a l’alçada de la passera 
del Parc de les Aigües | LR

Erika Oblak –Zero Waste Slove-
nia– i Uroš Macerl –premi inter-
nacional Goldman per la seva 
lluita contra la cimentera Lafarge 
a Eslovènia des de la plataforma 
Eko krog– participaran el diven-
dres 10 de novembre, a les 19h, 
a la xerrada col·loqui que organit-
za al Kursaal la Plataforma Antiin-
cineració. Els dos activistes expli-
caran la seva experiència durant 
10 anys fi ns aconseguir que una 
planta de la multinacional france-
sa tanqués les seves portes per 
emissions contaminants incon-
trolades | LR

Dos activistes eslovens 
explicaran a Montcada 
la seva lluita fi ns tancar 
una cimentera

MOVIMENT VEÏNAL
Al voltant de 300 persones participen a la festa 
reivindicativa anual organitzada per la Favmir

PA
U

LI
N

A 
VA

LI
EN

TE

O
TM

A



10 1a quinzena | Novembre 201710 Societat

Societat
laveu.cat/societat

PÀG. 13

NOU PROJECTE 
L’Ajuntament ha posat en marxa una 
iniciativa de teràpia social amb gossos 
adreçada a infants en risc d’exclusió

El departament de Cooperació i 
Solidaritat de l’Ajuntament posa 
en marxa aquest mes de novembre 
una nova iniciativa per sensibilitzar 
la població sobre els Drets Humans, 
la migració i l’acollida de persones 
refugiades. El cicle aglutina algunes 
activitats ja consolidades a l’agenda 
local i noves propostes per tal de 
donar-li una coherència i cohesió 
a totes les iniciatives relacionades 
amb aquest àmbit. 
El programa començarà el 12 de 
novembre amb el tradicional con-
cert de gòspel al Kursaal (18h), en-
guany a càrrec del grup Cor Gòs-
pel Gràcia, dirigit per Òscar Altide. 
Les entrades costen 10 euros i es 
poden comprar anticipadament a 
l’Auditori o bé al web mirteatres.cat 
i el dia de l’actuació a taquilla. La 
recaptació es destinarà íntegrament 
a la Federació d’Associacions Cata-
lanes Amigues del Poble Sahrauí.

Infants. Coincidint amb la celebra-
ció del Dia Mundial dels Drets dels 
Infants, la plaça de l’Església aco-
llirà el dia 20 una festa que també 

compta amb la col·laboració de la 
Regidoria d’Educació, Infància i 
Joventut. En programa inclou, a 
partir de les 16.45h, una batuca-
da, la lectura de contes relacionats 
amb la temàtica, la presentació dels 
nous representants del Consell dels 
Infants, un espectacle de màgia i 
una xocolatada. El mateix dia, la 
Biblioteca Elisenda organitza (17h) 
un sessió de contes cantats per a ca-
nalla fi ns a 3 anys d’edat.

Altres propostes. En el marc del ci-
cle, Montcada Solidària organitza 
el 25 de novembre un dinar soli-
dari amb Nadia Ghulam, activista 
afganesa dels Drets Humans –les 
reserves, al preu de 16 euros, s’han 
de fer a través del correu montcada-
solidaria@gmail.com. 
D’altra banda, hi ha previstes 
dues exposicions fotogràfi ques, 
una de Miquel Ruiz sobre perso-
nes excloses de la societat (Casa 
de la Vila, del 28 de novembre al 
16 de desembre) i l’altra, sobre la 
vulneració dels drets humans dels 
refugiats (Biblioteca Elisenda, del 
23 de gener a l’1 de febrer). A més, 
l’equipament municipal acollirà el 
30 de gener un taller formatiu re-
lacionat amb la temàtica. El cicle 
clourà amb l’exposició sobre el 
concurs de dibuix ‘Construïm el 
nostre món de drets’, adreçat a les 
escoles de la ciutat.

COOPERACIÓ

Sílvia Alquézar | Redacció

Solidaritat engega un cicle d’activitats 
sobre drets humans, migració i refugi
El programa començarà el 12 de novembre amb el tradicional concert de gòspel al Kursaal, enguany a càrrec del Cor de Gràcia
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Aquesta és una de les fotografi es que es podran veure a l’exposició ‘Els murs d’Europa’ que acollirà la Biblioteca Elisenda, del 23 de gener a l’1 de febrer

La iniciativa inclou 
noves propostes i 
d’altres ja consolidades 
a l’agenda local

Mònica Martínez (ICV-EUiA) és la 
responsable del departament de 
Cooperació i Solidaritat.
Quin és l’objectiu del cicle?
L’objectiu és presentar de forma 
conjunta un seguit d’accions vin-
culades als drets humans, la mi-
gració i el refugir per tal de sensi-
bilitzar la ciutadania. Hem decidit 
dur-lo a terme ja que creiem im-
portant donar a conèixer i fer vi-
sibles les vulneracions dels drets 
humans amb l’objectiu de caminar 
cap a un món més just, basat en el 
respecte al món que habitem i els 
drets de les persones.

Quins són els aspectes més relle-
vants del programa d’activitats?
El cicle fa incidència en els col-
lectius més vulnerables com són 
les persones migrants i refugiades, 
les que estan excloses del sistema 
econòmic i social i els infants, a tra-
vés d’activitats com el concert de 
gòspel a favor dels Drets Humans, 
la Festa dels Drets dels Infants, 
l’exposició artística dels Drets dels 
Infants de l’alumnat dels centres 
educatius del municipi i diverses 
exposicions fotogràfi ques relaci-
onades amb les situacions que 
pateixen les persones refugiades, 

entre d’altres 
propostes.
Quin és el 
principal mis-
satge que vo-
len transmetre 
a la ciutada-
nia?
Li volem transmetre un missatge 
de corresponabilitat social, fer-li 
arribar que, amb les pròpies ac-
cions i perspectiva, podem col-
laborar en la justícia global donant 
visibilitat als casos de vulneracions  
de drets i de situacions desfavora-
bles | SA

‘Cal mostrar les vulneracions dels Drets Humans per tenir un món més just’
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La II Pink Run MiR ha superat 
l’èxit de l’any passat amb la re-
captació de 12.000 euros per a la 
investigació del càncer de mama  
i la participació de més de 1.500 
persones. L’entitat Sin teta hay 
paraíso va organitzar l’esdeveni-
ment el 22 d’octubre amb el su-
port de l’Ajuntament i la Joventut 
Atlètica Montcada. La cursa soli-
dària va tenir lloc per un circuit 
urbà de 3 quilòmetres –corrent o 
a peu–, amb la sortida i el fi nal 
davant del pavelló Miquel Poblet, 
on també es van fer sessions de 
zumba amb Jesús Claramon i 
Giovanna Hervás, i talls de ca-
bell solidaris a càrrec d’una per-
ruqueria local.

Valoracions. En acabar la prova, 
les organitzadores van lliurar 
els diners recaptats a represen-
tants de l’Institut d’Oncologia de 
l’Hospital de la Vall d’Hebron. 
La presidenta de Sin teta, Manu 

Muñoz, va agrair la gran resposta 
que ha tingut per segon any con-
secutiu la cursa Pink Run, que ha 
superat les xifres de l’any passat, 
que van ser de 600 inscrits i 8.500 
euros recollits. “Estem molt con-
tentes de l’ajut que hem tingut 
per part de tothom i  esperem 
mantenir aquest estusiasme 
en properes edicions”, va dir 
Muñoz, durant els parlaments. 
La doctora de la Vall d’Hebron 
Meritxell Bellet, que també va 
participar a la cursa, va elogiar la 
iniciativa i va donar les gràcies a 
totes les persones que han fet pos-
sible reunir uns diners que perme-
tran iniciar una investigació sobre 
el tumor infl amatori de mama, 
“poc freqüent, però amb un pit-
jor pronòstic ja que no respon 
als tractaments convencionals”. 
L’alcaldessa, Laura Campos 
(ICV-EUiA), també va expressar 
el seu reconeixement “a la valen-
tia de les dones que integren Sin 
teta i a la tasca de sensibilització 

que duen a terme, col·laborant 
en un tema fonamental com és 
la investigació, però també fent 
l’acompanyament d’altres do-
nes afectades per la malaltia”. 
Campos va dedicar unes parau-
les de record a la treballadora 
de l’IME, Rafi  Delgado, que va 
morir de càncer el passat 16 d’oc-
tubre a l’edat de 50 anys. Preci-
sament, familiars i amigues de 
Delgado van participar a la cursa 
amb una samarreta amb el lema 
‘Va por ti, Rafi ’. Els guanyadors 
van ser Míriam Arumi –doctora 
de la Vall d’Hebron–  i Marc Pra-
do, en les categories femenina i 
masculina, respectivament.

La cursa solidària va aplegar més de 1.500 de persones

La Pink Run MiR recull un 
total de 12.000 euros per 
investigar el càncer de pit

SOLIDARITAT

Laura Grau | Pla d’en Coll

Les organitzadores de la Pink Run MiR van lliurar el xec simbòlic de 12.000 euros a les investigadores de l’Hospital de la Vall d’Hebron
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LLUITA CONTRA LES VIOLÈNCIES DE GÈNERE

El Ple aprova una moció en defensa 
del compliment del Pacte d’Estat
Presentada pel PSC, insta el govern central a retornar les competències als ajuntaments

Amb motiu de la proximitat de la 
celebració del Dia Internacional 
contra la Violència de Gènere, el 
grup municipal del PSC va pre-
sentar al Ple d’octubre una moció 
instant el govern central que com-
pleixi el Pacte d’Estat contra la 
Violència de Gènere i retorni les 
competències a les entitats locals 
en aquesta màteria, incloent-t’hi 
els recursos per aplicar les mesu-
res previstes. El Pacte preveu un 
increment anual de 20 milions 
d’euros durant els cinc propers 
exercicis via transferència als ajun-
taments. La portaveu socialista, 
Carme Porro, va agrair el suport 
de tots els grups a la moció –ex-
cepte el PP, que es va abstenir– 
“ja que el nombre de dones as-
sassinades a mans de les seves 
parelles no baixa i hem d’ata-
car la problemàtica entre tots i 
des de tots els àmbits”, va dir.
La regidora de Polítiques d’Igual-
tat, Jessica Segovia, d’ICV-EUiA, 
confi a que el govern espanyol 
compleixi amb el Pacte d’Estat 
“perquè les administracions lo-

cals poguem seguir treballant i 
evolucionant” i va manifestar la 
intenció del departament d’aug-
mentar l’atenció psicològica a 
mares i fi lls afectats per la proble-
màtica amb l’assignació dels nous 
recursos. 

Altres suports. El grup de Cs no 
només va donar suport a la mo-
ció, sinó que també la va signar 
i va felicitar el grup socialista per 
la iniciativa, “ja que 74 dones as-
sassinades a dia d’avui a l’Estat 
espanyol ens porta a parlar de 
terrorisme de gènere”, va dir 
David Gerbolés. Jordi Sánchez, 
portaveu d’ERC, es va mostrar 
d’acord amb la moció, però el seu 
grup va preferir no fi rmar-la “per-
què no té en compte la legislació 
catalana, suspesa pel Tribunal 
Constitucional”. 
Mar Sempre, de Círculo, hi va do-
nar suport. “Creiem –va dir– que 
és imprescindible recuperar les 
competències i els recursos”, tot 
i valorar que les mesures que pre-
veu el Pacte “són insufi cients”.
Joan Carles Paredes, del PdeCAT, 

va manifestar que “tot allò que 
sigui una lluita activa contra la 
violència masclista comptarà 
amb el nostre suport”, i va re-
cordar que a Catalunya ja s’està 
treballant contra aquesta xacra 
social des del Pacte Nacional con-
tra la violència masclista aprovat 
pel Parlament. La CUP va votar 
a favor de la moció, tot i que el 
seu portaveu, Josep Galván, va 
aprofi tar l’ocasió per criticar que 
la fi gura de l’agent d’igualtat de 
l’Ajuntament no formi part de la 
plantilla estable. També va feli-
citar els moviments socials que 
treballen en clau feminista en-
tenent que va més enllà del que 
fan els governs. “Les dones que 
se salven és perquè s’autoor-
ganitzen”, va afegir. Eva García 
(PP) va justifi car l’abstenció del 
seu grup, tot i compartir el fons 
i el sentit de parts de la moció, en 
considerar que l’Estat ja està fent 
un esforç important en la lluita 
contra la violència de gènere: “Hi 
treballen diferents ministeris de 
forma transversal i al 2018 s’hi 
destinaran uns 208 milions”.

Laura Grau | Redacció
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L’objectiu és donar visibilitat a la situació de les dones

En marxa els concursos 
de cartells i microrelats

8 DE MARÇ

L’Ajuntament ha convocat la 
quarta edició del concurs de 
microrelats ‘Dónes veu a les do-
nes?’ que premia textos d’un mà-
xim de 200 paraules que mostrin 
la situació social de les dones, les 
seves lluites, problemes i drets. 
Hi poden participar les persones 
majors de 16 anys, amb un únic 
escrit en català o castellà. Les 
obres es poden presentar fi ns al 
9 de febrer per correu electrònic 
a ofi cinadona@montcada.org o bé de 
forma presencial al Kursaal, la 
Casa de la Vila i als centres cívics 
de La Ribera, l’Alzina i Can Cuiàs. 
El certamen atorga tres premis de 
200 euros cadascun i el lliura-
ment dels premis tindrà lloc en 
dates pròximes a Sant Jordi.

Concurs de cartells. L’Ajuntament 
també convoca la tercera edició 
del certamen per escollir la imat-
ge representativa del 8 de març. 
El concurs és obert a tothom 
i sense límit d’edat, però cada 
persona o col·lectiu participant 
només hi podrà presentar una 

única obra, inèdita i original, no 
premiada ni publicada amb ante-
rioritat, elaborada amb qualsevol 
tècnica i en format DIN-A3 ver-
tical. La temàtica de les obres ha 
de ser la igualtat de gènere i les 
lluites socials i laborals de les do-
nes. Els cartells es poden presen-
tar fi ns al 17 de gener al Kursaal 
i a la Casa de la Vila i als centres 
cívics de La Ribera, l’Alzina i 
Can Cuiàs. El certamen atorga-
rà un únic premi valorat en 450 
euros i es podran concedir un 
màxim de 4 accèssits, dotats amb 
300 euros cadascun. 

Sílvia Alquézar | Montcada

Els veredictes es faran públics al març

Les sessions de zumba davant del pavelló Miquel Poblet van atraure moltes persones
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El Ple de l’Ajuntament va 
aprovar per unanimitat el 26 
d’octubre el reglament de fun-
cionament del Consell d’In-
fants, elaborat pels consellers 
i conselleres del curs passat. 
Els grups municipals van feli-
citar la canalla per la feina de-
senvolupada i van destacar la 
importància de tenir en comp-
te les seves aportacions per 
construir una ciutat millor. “Si 
volem tenir una ciutadania crítica i participativa, cal posar els 
fonaments des de petits”, va manifestar l’alcaldessa, Laura Cam-
pos (ICV-EUiA). Una representació d’alumnes del Consell del curs 
passat –a la foto– va assistir a la sessió plenària, durant la qual van 
expressar als representants municipals el seu agraïment per tenir 
la possibilitat de manifestar les seves inquietuds | SA

EDUCACIÓ
El Ple ratifi ca el reglament del Consell dels Infants

Les distincions les atorga el departa-
ment d’Ensenyament de la Generalitat 
en reconeixement a l’excel·lència dels 
estudiants que van superar segon de 
batxillerat el curs passat amb les mi-
llors qualifi cacions de Catalunya. El lliu-
rament dels guardons va tenir lloc el 23 
d’octubre al Palau de la Generalitat, en 
un acte presidit per la consellera d’En-
senyament, Clara Ponsatí, i la directora 
general de l’ESO i Batxillerat, Rosa Ar-
tigal. El premi inclou l’exempció de ta-
xes universitàries durant el primer curs 
acadèmic; un curs ordinari gratuït a qualsevol escola ofi cial d’idiomes 
de Catalunya; l’estada en un centre de recerca o institució relaciona-
da amb el camp d’interès de l’alumne i la possibilitat de participar als 
Premis Nacionals de Batxillerat. Actualment Míriam Caravaca, veïna 
de Terra Nostra, estudia primer curs d’Enginyeria biomèdica a la Uni-
versitat Pompeu Fabra | LG

Míriam Caravaca, exalumna de l’INS La Ferreria, 
otbé un dels Premis Extraordinaris de Batxillerat
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PLE D’OCTUBRE

Llum verda a una moció en defensa 
de l’escola catalana i el professorat
El document va rebre el suport de totes les forces polítiques a excepció de Cs i el PP

El Ple de l’Ajuntament va aprovar 
el 26 d’octubre una moció en de-
fensa del sistema educatiu català i 
el professorat amb els vots a favor 
del govern municipal –ICV-EUiA, 
ERC i Círculo–, el PSC, PDeCAT 
i la CUP, mentre que Cs i PP van 
votar en contra. El document recull 
que el sistema educatiu català és un 
exemple de llibertat, convivència, 
democràcia i plurilingüisme, a més 
de ser una eina de cohesió i pro-
moció social indispensable a Ca-
talunya. En l’acord s’exigeix una 
rectifi cació pública als ministres 
d’Educació i Exteriors del govern 
estatal i als mitjans de comunicació 
que han acusat l’escola catalana 
d’adoctrinament. 

Debat polític. Per a la regidora 
d’Educació, Infància i Joventut, 
Jessica Segovia (ICV-EUiA), les 
acusacions contra el model català 
no fan cap servei a la convivència 
i són una provocació innecesària. 
“La instrumentalització de l’edu-
cació amb fi ns partidistes hauria 
de ser una línia vermella que 
mai s’hauria de traspassar”, va 
dir. El PSC també va defensar l’es-

cola catalana i el seu plurilingüisme 
“perquè s’ha demostrat que és 
un model de qualitat que permet 
la cohesió social”, va manifestar la 
portaveu socialista, M. Carmen 
Porro. Per la seva banda, ERC va 
lamentar que es posi en dubte els 
40 anys de professionalitat dels do-
cents. “Deixin treballar el nostre 
professorat, a qui animo a seguir 
així perquè el futur dels nostres 
infants està a les seves mans”, va 
comentar Salva Serratosa. 
També va rebutjar les manifestaci-
ons sobre l’adoctrinament la porta-
veu de Círculo, Mar Sempere, qui 
va destacar que “el sistema d’im-
mersió lingüística no és un obs-
tacle, sinó un important ajut que 
cal perfeccionar per aconseguir 
la inclusió de totes les realitats 
socials”, va explicar. 
D’altra banda, la regidora Montse 
Sánchez, del PDeCAT, va criticar 
els atacs a l’escola catalana “amb 
uns arguments que només poden 
venir de persones d’una manca 
d’ètica que fa por”. El portaveu 
de la CUP, Josep Galván, també 
va defensar el model català i el seu 
professorat. “Mai destruireu el 
sistema que la classe obrera va 

aixecar amb tants esforços”, va 
dir l’edil.

En contra. Cs va argumentar el seu 
vot contrari a la moció dient que 
“està fora de lloc” catalogar les de-
claracions contra l’escola catalana 
de falta d’ètica i males intencions. 
El seu portaveu, David Gerbolés, 
va citar alguns exemples de su-
posat adoctrinament i va criticar 
que el model trilingüe que la seva 
formació defensa –català, castellà 
i anglès– només es trobi a centres 
privats. “Potser el que està pas-
sant aquest dies a Catalunya tin-
gui molt a veure amb el que està 
passant a les escoles”, va dir l’edil. 
Per la seva banda, la portaveu del 
PP, Eva García, va remarcar que  
el seu partit “vol preservar les es-
coles com un lloc d’aprenentatge 
lliure d’adoctrinament polític”.
D’altra banda, un centenar de per-
sones es va concentrar el 25 d’oc-
tubre davant de la Casa de la Vila 
en defensa de l’escola catalana i 
el seu professorat. Es va llegir un 
manifest de condemna a les acusa-
cions contra el model català i es va 
demanar la dimissió dels ministres 
d’Educació i Exteriors.

Sílvia Alquézar | Montcada

Al voltant d’un centenar de persones va participar a la concentració en defensa de l’escola pública, el 26 d’octubre davant de la Casa de la Vila 
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Aprovades les bases de la nova 
convocatòria d’ajuts a entitats locals
El Ple de l’Ajuntament ha donat 
llum verda a les bases reguladores 
de la convocatòria de subvenci-
ons corresponents a l’exercici del 
2018 destinades a associacions 
sense ànim de lucre. El punt es va 
aprovar el 26 d’octubre per una-
nimitat. “L’objectiu dels ajuts és  
la promoció de l’associacionis-
me local, per tal de millorar la 
cohesió social del municipi, la 
cooperació entre el sector públic 
i privat i la promoció de les acti-

vitats de les entitats”, va explicar 
la regidora de Participació, Mòni-
ca Martínez (ICV-EUiA).

Pocs canvis. La nova convocatòria 
no presenta moltes variacions res-
pecte l’any passat. Des de la Re-
gidoria de Participació, s’ha optat 
enguany per modifi car els formu-
laris per tal de facilitar la tasca a les 
entitats. Pel que fa a les bases es-
pecífi ques de cada àmbit, cal des-
tacar algunes novetats com la in-
corporació en polítiques d’igualtat 

de les associacions i activitats rela-
cionades amb el col·lectiu LGTBI. 
D’altra banda, les subvencions a 
entitats esportives presenten força 
novetats a petició dels mateixos 
clubs amb l’objectiu de millorar 
la distribució dels ajuts (veure pàg 
23). El termini per demanar una 
subvenció començarà el mateix 
dia que les bases siguin publicades 
al Butlletí Ofi cial de la Província. 
L’Ajuntament informarà totes les 
associacions de les dates per poder 
presentar la documentació.

Sílvia Alquézar | Redacció

D
EG

L’escola Font Freda va or-
ganitzar un acte adreçat a 
les famílies, els alumnes i 
el professorat per celebrar 
que ja disposa de la placa 
que l’acredita com a Es-
cola Verda. El centre for-
ma part des del 2016 del 
projecte d’Escoles Verdes, 
impulsat pels Departa-
ments de Medi Ambient i 
Educació de la Generalitat 
amb l’objectiu de treballar accions per tal d’afavorir una bona ac-
titud davant del medi ambient. Un alumne de P3 i un altre de 6è 
van descobrir la placa, que li van lliurar al centre el passat mes de 
setembre en una cerimònia al Museu Agbar de les Aigües | SA

El Font Freda celebra que ja és Escola Verda
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El projecte Rec Comtal Digne, presentat per l’AV de Can Sant Joan, 
ha guanyat el premi de la votació popular, amb un 46% dels vots, 
en la categoria de lluita veïnal a la segona edició dels Reconei-
xements Veïnals que convoca la Confederació d’AV de Catalunya 
(CONFAVC). El lliurament de premis va tenir lloc el 24 d’octubre en 
un acte al Casinet d’Hostafranc, al qual van assistir tres represen-
tants de l’AV de Can Sant Joan, Manuel Gómez, Antonio Alcántara 
i José Luis Conejero –a la foto. “És un premi a l’esforç comunitari 
de moltes persones i entitats. La lluita de barri dona resultats”, 
va manifestar Alcántara  | SA

DISTINCIÓ
L’AV Can Sant Joan guanya el Premi de la Confavc
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La Xarxa Antirumors organitza 
durant el mes de novembre una 
formació per saber donar respos-
ta als rumors i estereotips sobre 
la diversitat cultural. L’objectiu 
del curs és refl exionar sobre els 
conceptes de cultura i diversitat, 
analitzar els processos de creació i 
potenciació d’estereoptips, rumors 
i prejudicis, a més d’oferir eines 
per a gestionar-los i tractar-los. El 
taller és gratuït i consta de 4 ses-
sions, que tindran lloc els dies 6, 
12, 20 i 21. A la primera, es par-
larà sobre conceptes claus com la 
cultura, la interculturalitat, el pre-

judici i el rumor. A la segona, el 
debat se centrarà en les habilitats 
comunicatives i  les estratègies de 
resposta als rumors. A la tercera 
sessió, es treballaran els rumors 
des del punt de vista vivencial i, 
a l’última, els protagonistes seran 
els rumors als mitjans de comuni-
cació. Les persones interessades es 
poden inscriure al correu electrò-
nic serveiacciocomunitaria@montcada.
org. D’altra banda, el Casal de la 
Mina va acollir el 26 d’octubre un 
cafè tertúlia sobre la vellesa a les 
diferents cultures, que va tenir una 
gran participació d’entitats.

Sílvia Alquézar | Redacció

PROJECTE LINK

L’Ajuntament engega una iniciativa 
de teràpia social amb gossos
El programa atendrà un centenar d’infants i joves en risc d’exclusió social

L’Ajuntament ha posat en marxa 
un projecte d’atenció a infants i jo-
ves que participen dels serveis de 
centres oberts de la Ribera i Can 
Sant Joan i l’espai familiar Men-
trestant. Es tracta de ‘Link’, una 
iniciativa d’acció social assistida 
per gossos de teràpia. L’objectiu 
és afavorir la inclusió dels usuaris 
i millorar la seva qualitat de vida 
i de les seves famílies. Un tècnic 
en intervencions assistides amb 
animals atén les teràpies, que pre-
tenen que el gos sigui una eina 
motivadora d’ajuda per resoldre 
situacions o aspectes a millorar de 
l’infant o del seu entorn familiar i 
social. 

El projecte. Amb la fi nalitat que els 
usuaris de major edat s’impliquin 
amb les sessions se’ls proposa que 
esdevinguin educadors canins i 
s’encarreguin de guiar l’animal du-
rant una sessió real de teràpia. Així, 
el jovent treballa la responsabilitat, 
l’atenció, la implicació, la tolerància 
i la inclusió. El programa potencia 

l’empatia, incrementa l’autestima, 
redueix l’estrès i intenta conscien-
ciar la població respecte la tinença 
responsable d’animals. 
“El projecte és molt motivador 
per als infants i joves i les seves 
famílies; busquem els benefi cis 
de la teràpia psicològica promo-
vent el lligam entre l’animal i la 
persona i, així també, els sensi-

bilitzarem des de ben petits en 
la importància de responsabilit-
zar-se i evitar el maltractament 
dels animals de companyia”, ha 
destacat la presidenta de l’Àrea 
Social, Mar Sempere (Círculo), 
tot considerant que aquesta ex-
periència serà molt positiva i es 
podrà ampliar en el futur a col-
lectius de diferents àmbits. 

Sílvia Alquézar | Redacció

Tindrà lloc al mes de novembre a la Casa de la Vila

Taller per donar resposta 
als rumors i estereotips

XARXA ANTIRUMORS

El projecte Link pretén afavorir la inclusió social dels infants i les seves famílies
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La tertúlia sobre el tractament de la vellesa a les diferents cultures va aplegar força participació
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CINQUENA EDICIÓ

La Fira de l’Automòbil i Vehicles 
Clàssics supera les expectatives
L’organització calcula que l’esdeveniment va rebre més de 3.000 visitants

Un total de 270 vehicles clàssics 
exposats –50 més que l’any pas-
sat–, una quarantena de carpes 
vinculades al món del motor i el 
col·leccionisme i centenars de visi-
tants van contribuir el 29 d’octu-
bre a què la V Fira de l’Automòbil 
i de Vehicles Clàssics fos tot un 
èxit. El bon temps i la nova ubi-
cació, agrupant tots els vehicles 
antics a les antigues pistes d’atle-
tisme, van ser dos factors deter-
minants, segons l’organització –el 
departament de Promoció Econò-
mica i Ocupació i l’entitat local els 
Amics dels Clàssics. Per la Fira 
van desfi lar des de primera hora 

del matí centenars de persones i 
es calcula que hi van passar més 
de 3.000 visitants.

El programa. L’esdeveniment va 
acollir una mostra de vehicles 
nous i de segona mà i, per prime-
ra vegada, de motocicletes. Tam-
bé va tenir força protagonisme el 
Seat 600, coincidint amb el seu 
60è aniversari. Al programa no 
van faltar les activitats per a la ca-
nalla, amb un circuit de seguretat 
viària a càrrec de la Policia Local, 
un escalèxtric i una maqueta de 
tren que va muntar l’Associació 
Amics del Ferrocarril. L’Ajunta-
ment va aprofi tar la jornada per 

promocionar i informar sobre els 
punts de recàrrega instal·lats a la 
localitat per a vehicles elèctrics. 
D’altra banda, el consistori també 
va homenatjar la trajectòria del 
pilot montcadenc de ral·lis Josep 
Marc Sabater.

Pilar Abián | Pla d’en Coll

Els Seat 600 van tenir força protagonisme a la Fira coincidint amb la celebració enguany del seu 60è aniversari
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Montcada Ràdio ha renovat les 
seves plataformes de difusió a In-
ternet. El més destacat és que el 
web www.montcadaradio.com i l’App 
Montcada Ràdio comparteixen 
les mateixes funcions i continguts. 
El web estrena una nova interfície 
amb un disseny més atractiu que 
el fa més intuitiu i de navegació 
molt senzilla. L’App per a disposi-
tius mòbils s’ha renovat totalment 
i està disponible com a ‘Montcada 
Ràdio’ per a Android i IOS. Tant 
al web com a l’App es pot escoltar 
la ràdio en directe, descarregar els 
programes emesos amb un nou 
podcast, consultar el Twitter de la 
ràdio, mirar els vídeos del canal 

Youtube de Montcada Comunica-
ció i llegir les notícies de laveu.cat. 
“L’objectiu és millorar el servei 
als oients”, ha dit el coordinador 
d’emissions, Mario Azañedo.

Sílvia Alquézar | Redacció

La nova App i el web comparteixen funcions i continguts

Montcada Ràdio renova 
les plataformes a Internet

COMUNICACIÓ

.....també és notícia........

Força participació als actes del Dia de la Gent 
Gran que s’han celebrat durant el mes d’octubre
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La pista esportiva de l’escola Elvira Cuyàs va acollir el 14 d’octubre 
la tradicional Festa de la Gent Gran, organitzada per l’Ajuntament i 
els casals de la ciutat. Hi va haver una melé de petanca, actuacions 
de sevillanes, balls en línia, play-backs i zumba a càrrec dels usua-
ris dels dos casals i una botifarrada. A la tarda, es va fer un berenar 
i ball amb música en directe. El programa va cloure el dia 21 amb 
la 3a Caminada a Mas Duran, una sessió de taitxí –a la foto– i un 
espectacle de varietats al Teatre Municipal | SA 

Paella solidària 
al Bosc d’en Vilaró
Tindrà lloc el 19 de novembre, 
d’11 a 18h, i l’organitza l’AV de la 
urbanització, situada a la Serrala-
da de Marina. Els diners recollits 
es destinaran a diverses entitats 
de Montcada i Badalona com 
Sin teta hay paraíso i el menjador 
social El Caliu, entre d’altres. Els 
tiquets es poden comprar al Cen-
tre Cultural, a 5 euros | SA

Neix una nova entitat 
feminista al municipi
Kariatydes es presentarà el 3 de 
novembre al Casal Popular el 
Brot, al carrer Carretera Vella, 
32. A les 20h, hi haurà els parla-
ments i la lectura d’un manifest. 
A les 21h es farà un sopar i, a 
partir de les 23h, una festa amb 
les actuacions de Lil Russia & 
Niña Lince PD Antigona | SA
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L’App de l’emissora local s’ha renovat totalment
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Josep Marc Sabater, recollint la distinció
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Preocupante y triste 
“Siento vergüenza de vivir aquí” esta 
es la respuesta que recibo cuando le 
pregunto “¿qué está haciendo?”  a 
un vecino ya jubilado que vive en la 
calle Carril (a la altura de barrio de 
la Ribera) cuando paseando, le ob-
servo portando en sus manos una 
caña con una alcayata en un extre-
mo, metiéndola entre los huecos de 
la tela metálica que delimita  la calle 
de la vía. “Pues mire usted, retirando 
todo  lo que puedo,  desperdicios que 
la gente va tirando aquí, bolsas  llenas 
de basura, botellas de plástico, paña-
les, etc. Y las llevo al contenedor”. 
Enfrente de donde está con su caña, 
dos sofás viejos en la acera.
Me sigue explicando que lo peor es 
que a los tres o cuatro días vuelve a es-
tar igual y me repite “siento vergüenza 
de vivir aquí desde hace varios años, 
pero no puedo cambiarme, algunos 
vecinos me dicen que estoy loco pero 
bueno, no les hago caso y sigo ha-
ciendo esto de vez en cuando”. El 

desasosiego que siento escuchando 
su explicación y viendo su estado de 
ánimo me deja sin palabras durante 
un momento. Una vez repuesto, le 
digo que de loco nada, más bien muy 
cuerdo y le  expreso mi cariño por lo 
que hace ante tanto incivismo.
Paseante casi a diario, veo el esta-
do en que se encuentran nuestras 
calles, llenas de suciedad, de ex-
crementos de perros y de orines en 
fachadas, farolas, postes de la luz y 
en jardineras –supuestos jardines 
que no tienen fl ores. Muebles aban-
donados en cualquier sitio, distintos 
objetos fuera de los contenedores, 
jardines sembrados de excrementos, 
aceras intransitables por su deplora-
ble estado, calles con socavones, ár-
boles que se cortan y no se reponen, 
o se reponen y se vuelven a secar, 
etc. Y viendo todo esto he llegado a 
la conclusión de que hago también 
mía la afi rmación  de mi vecino de la 
calle Carril “siento vergüenza de vivir 
aquí”. He denunciado varias veces 

ante el Ayuntamiento situaciones rei-
teradas, concretas y diarias incluso 
con fotos, de actos como los citados, 
pero por lo visto poner coto a este in-
civismo no debe ser prioritario para 
nuestros gobernantes. En la última 
denuncia realizada hace unos me-
ses, les recomendaba que por favor, 
dejasen de mirar al cielo y mirasen al 
suelo, a nuestras calles y así posible-
mente  verían lo que sí vemos un nú-
mero importante de ciudadanos. Por 
favor, hagan algo, no por mi carta, ni 
por mis denuncias, si no por nuestro 
vecino de la calle Carril, para que no 
sienta vergüenza de vivir aquí, a su 
edad creo que se lo merece

J. A. Delgado
Montcada

Agradecimiento
En nombre de la familia de Rafi  Del-
gado Delgado queremos agradecer 
todas las muestras de cariño y apoyo 
recibidos en estos últimos días. Des-
de el profundo dolor y vacío que nos 

ha dejado su pérdida nos reconforta 
saber el aprecio que le tenían sus 
compañeros de trabajo, amigos y co-
nocidos, en general. Son muchas las 
personas que nos han transmitido su 
pésame y que han querido recordar 
con nosotros lo que Rafi  ha signifi ca-
do en sus vidas.
Su lucha durante este último año ha 
sido muy dura pero ha sido gratifi -
cante ver que ha estado acompaña-
da tanto del amor de sus familiares 
como de sus amistades que, con 
afecto y atención, han estado a su 
lado preocupándose por su salud y 
animándola a plantar cara a la enfer-
medad. Para todos vosotros, nuestro 
más profundo agradecimiento.   

Familia Delgado Delgado
La Ribera

Fe d’errates
En l’última edició, a causa d’un pro-
blema tècnic, algunes de les fotogra-
fi es publicades corresponien a núme-
ros anteriors.

La bústia del lector
laveu.cat/latevaveu
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>Editorial
Estacions obsoletes

Finalment la direcció de Ren-
fe Rodalies ha pres conscièn-
cia de l’estat obsolet en què 
es troben les estacions locals i 
s’ha compromès a invertir 17 
milions d’euros en la seva re-
novació. El cert, però, és que 
no ha estat a iniciativa pròpia 
sinó en resposta a les queixes 
reiterades del consistori i dels 
veïns. L’AV Cant Sant Joan va 
recollir recentment més de 
1.300 signatures per recla-
mar mesures urgents en la lí-
nia de millorar l’accessibilitat 
a les andanes i als trens.
La desídia amb què Renfe 
ha tractat durant anys les de-
mandes locals ha estat verita-
blement indignant, tenint en 
compte que aquest és un dels 
municipis de l’Estat amb més 
estacions i línies de tren. Ce-
lebrem, doncs, aquest canvi 
d’estratègia i que es prenguin 
seriosament la modernització 
d’unes estacions impròpies 
del segle XXI.  

La propera edició de ‘La Veu’ 
sortirà el 17 de novembre

Opinió
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3 l divendres
Presentació. Nova entitat feminista 
Kariaty des, sopar i festa amb Lil Russia 
& Niña Lince PD Antigona.  Hora: 20h. 
Lloc: Casal Popular El Brot.

4 l dissabte
Taller. Creació d’un fanzine per a pú-
blic adult i jove. Hora: 10.30h. Lloc: 
Biblio teca de Can Sant Joan (programa 
Biblio lab).

Halloween. 15è Passatge del Terror. 
Hora: De 17.30 a 23h (també diumen-
ge). Lloc: Centre Cívic Can Cuiàs. Orga-
nitza: Col·lectiu C4 i Ajuntament.

Concert. ‘Danzas de fuego’, a càrrec del 
duo de guitarres Duarte-Salazar. Hora: 
19h. Lloc: Auditori Municipal. Preu: 8 
euros anticipada/ 10 a taquilla.

5 l diumenge
Sortida. Montcada Camina fi ns al Mi-
rador de l’Estrella. Punt de sortida: 9h. 
Lloc: Pavelló Miquel Poblet. Organitza: 
IME i entitats excursionistes.

Sortida. Visita guiada ‘Els jueus a l’Edat 
Mitjana’. Hora: 11h. Lloc: Plaça Garriga 

i Bachs. Organitza: Fundació Cultural 

Montcada.

Contacontes. ‘Contes d’aigua’, per a 

nens de 3 a 10 anys. Hora: 11h. Lloc: 

Casa de les Aigües. Organitza: Museu 

Municipal (dins de la Setmana del Turis-

me Industrial).

Teatre. ‘Revolta de bruixes’, del grup 

Teatroia’t. Hora: 18h. Lloc: Teatre Muni-

cipal. Preu: 7 euros.

12 l diumenge
Sortida. Itinerari pel Rec Comtal: paisat-

ges culturals de l’aigua de Montcada a 

Barcelona. Hora: 10h. Inscripcions al 

museu@montcada.org (acte inclós a la 

Setmana de Turisme Industrial).

Medi Ambient. Taller Biosós a la Juga-

tecambiental. Hora: 11h. Lloc: Exteriors 

de la Casa de les Aigües (Setmana de 

la Ciència).

Teatre familiar. ‘Martina i el bosc de 

paper’, de la companyia L’Horta Teatre. 

Hora: 12h. Lloc: Teatre Municipal. Preu: 

5 euros.

Concert. Pels drets humans, amb el Cor 

de Gòspel de Gràcia. Hora: 18h. Lloc: 

Kursaal.

13 l dilluns
Xerrada. Sobre el bon ús dels medica-
ments, a càrrec de personal de l’ICS.  
Hora: 17h. Lloc: Centre Cívic la Ribera.

14 l dimarts
Inauguració. Exposició del 30è aniversa-
ri de l’Afotmir. Hora: 19.30h. Lloc: Casa 
de la Vila. 

15 l dimecres
Inauguració. Exposició dels alumnes del 
curs de pintura del Centre Cívic de Can 
Cuiàs. Hora: 19.30h. Lloc: Kursaal.

16 l dijous
Taller. De targetes de Nadal. Hora: 18h. 
Lloc: Centre Cívic la Ribera.

Inauguració. Exposició ‘La Mirada de 
l’Altre’. Hora: 19.30h. Lloc: Auditori.

17 l divendres
Cinema. ‘Yo soy Sam’, de Jessie Nelson. 
Hora: 18h. Lloc: Espai Jove Can Tauler.

Ajuntament 935 726 474
Ambulàncies 061
Atenció ciutadana 010
Sanitat Respon 902 111 444
Mossos d’Esquadra 088-112
Policia Local 092
Policia Nacional 935 642 450
Taxis 936 917 600

Telèfons d’interès

3 4 5

10 11 127 8 96
M.Guix R.Miró R.MiróDuran J.Vila C.PardoRivas

Recasens

V.Nieto J.Relat RivasRecasens

15 1716

V.Nieto V.Nieto

18 19

Rivas, c. Conca,10
Duran, av. Terra Nostra, 37
Recasens, av.Catalunya, 65
M.Guix, c. Major, 25
R.Miró, c. Camèlies, 32
J.Relat, c. Major, 89
C.Pardo, c. Masia, 2
Vila Nieto, Països Catalans, 51
J.Vila, pg. Jaume I, 26
El Punt, pg Sant Jordi, 5

13 14
Duran J.Vila J.Vila

12 DE NOVEMBRE
CASA DE LES AIGÜES, 10H

Itinerari pel Rec ComtalAgenda

novembre
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Paisatges de l’aigua de Montcada a Barcelona

Tel. 935 651 122  |  De dilluns a divendres: 9 a 15h i 17 a 21h. Dissabte: 10 a 14h. 

FOTOMONTCADA
MiRa la càmera II 
AFOTMIR

Fins a l’11 de novembre

Tel. 935 751 289  |  De dimarts a dissabte: 17 a 21h.  Diumenge: 11 a 14h

EXPOSICIÓ
LA MIRADA DE L’ALTRE
Col·lectiva d’art social

16 de novembre, 19.30h

FOTOMONTCADA
PIRAGÜISME
Afotmir
Fins al 12 de novembre

Tel. 934 451 888  |  De dilluns a divendres: 8 a 22h. 

FOTOMONTCADA
NATURA 
Fins al 10 de novembre

CONCERT SOLIDARI
AMB DRETS HUMANS
COR GÒSPEL DE GRÀCIA
12 de novembre, 18h
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MONTCADA A ESCENA
El grup Teatroia’t estrena ‘Revolta de bruixes’ 
al Teatre Municipal, el 5 de novembre

Montcada i Reixac va viure el 
passat 29 d’octubre la trobada 
més gran de gegants i capgrossos 
de la seva història recent, amb la 
participació de 7 colles d’arreu de 
Catalunya, entre les quals s’in-
clou la Colla Mitjana de Gegants 
i Capgrossos de Montcada, que 
va organitzar l’esdeveniment per 
celebrar el trentè aniversari de 
l’estrena dels seus personatges, els 
reis Guillem Ramon de Montca-
da i Sussa –construïts al 1984 per 
l’artista montcadenc Gabi Ruiz– i 
la reina Elisenda, fabricada pel 
mateix autor al 1987, primer any 
en què van passejar plegats pels 
carrers del municipi. 
El públic familiar va poder gaudir 
d’una quarantena de fi gures i bes-
tiar i prop de 200 músics i balla-
dors de les colles de Lliçà de Vall, 
Montmeló, El Prat de Llobregat, 
Prats de Lluçanés, Els Caparrots de 
Sant Cugat i El Gall de Parets. La 
música va anar a càrrec de la cobla 
Mitja Lluna, provinent de Tarrago-
na, i les traques van ser obra de la 
colla de Diables de Can Sant Joan, 
els membres de la qual també van 
fer tasques d’organització.

Cercavila. La I Trobada de Ge-
gants i Capgrossos va començar 
amb la concentració de les fi gures 
a Montcada Nova, des d’on van 
fer una cercavila fi ns a fi nal del car-
rer Major. La plaça de l’Església va 

ser l’escenari del ball de gegants i 
de  l’agermanament amb la colla 
del Pont de Vilomara, els parla-
ments i el lliurament d’obsequis a 
les colles visitants.  L’acte va comp-
tar amb la presència de l’alcaldes-
sa, Laura Campos (ICV-EUiA). 
El cap de colla,  Josep Martínez, 
s’ha mostrat satisfet del desenvolu-
pament de la matinal, “marcada 
per una elevada assistència de 
públic, especialment infantil i 
familiar”.  El repte de l’entitat és 
ampliar els socis –actualment són 
una vintena– i disposar de gegants 
més lleugers,  ja que els originals 
són fets amb material molt pesant.

Laura Grau | Montcada

Els Gegants de Montcada celebren 
els 30 anys amb una gran trobada
La cita gegantera reuneix una quarantena de fi gures de 7 colles d’arreu i prop de 200 balladors i músics

TRADICIONS

Els Gegants i Capgrossos de la Colla Mitjana local van encapçalar la cercavila que va passar pel centre del nucli urbà

Els Reis Mags 
busquen patges 
que els ajudin

Els montcadencs a partir de 15 
anys tenen l’oportunitat d’acom-
panyar Ses Majestats i el Carter 
Reial el pròxim Nadal. Les per-
sones interessades han de fer la 
sol·licitud del 13 de novembre a 
l’1 de desembre. La visita dels 
Reis serà el 5 de gener, durant 
la Cavalcada, i el Carter Reial 
ho farà un dia abans, el 4 de ge-
ner, a la plaça de l’Església, on 
recollirà les cartes dels infants. 
Hi ha dues maneres de forma-
litzar la inscripció: presencial-
ment a la Regidoria de Cultura 
i Patrimoni (Casa de la Vila), o 
bé, enviant un correu electrònic 
a cultura@montcada.org, amb l’as-
sumpte ‘Patges cavalcada 2018’. 
Els formularis per inscriure’s es 
troben a la  Casa de la Vila i a 
la pàgina montcada.cat. Per a més 
informació, es pot contactar per 
telèfon amb Cultura i Patrimoni 
(935 651 121) | LGEls més petits miraven amb curiositat els gegants i capgrossos que van visitar Montcada

Un nen amb els patges reials de l’any passat
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Fins a mitjan de novembre, les 
sales municipals s’omplen de 
fotografi es gràcies  al FotoMont-
cada que organitza l’Afotmir. 
La inauguració va tenir lloc el 
19 d’octubre a l’Auditori amb 
la mostra ‘Panoràmiques’ –que 
ja s’ha substituït per una altra 
sobre piragüisme. A la Casa de 
la Vila es pot visitar la segona 
part de ‘MiRa la càmera’, i al 
Kursaal, una altra sobre natura.  
Durant la inauguració, el presi-

dent de l’Afotmir, Cosme Oriol, 
va animar la gent a formar part 
de l’entitat, destacant que alum-
nes dels cursos inicials ja estan 
exposant. La presidenta de Ser-
veis Generals, Montse Ribera 
(ERC), va felicitar l’entitat, que 
enguany compleix 30 anys. Amb 
motiu de l’efemèride, l’Afotmir 
inaugurarà el 14 de novembre a 
la Casa de la Vila (19.30h) una 
mostra formada per d’imatges 
que pertanyen a l’última època 
de la fotografi a analògica. 

FOTOMONTCADA

Fins a mitjan de novembre, es podran veure 7 exposicions

Laura Grau | Montcada
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Inauguració de ‘Panoràmiques’ a l’Auditori, amb Montse Ribera, Cosme Oriol i Tomàs Llompart

La fotografi a envaeix 
les sales municipals

MONTCADA A ESCENA

Teatroia’t s’endinsa en la psicologia 
femenina a ‘Revolta de bruixes’
L’obra, de Josep M. Benet i Jornet, es representarà al Teatre Municipal el 5 de novembre

El grup Teatroia’t estrena el 5 de 
novembre al Teatre Municipal 
l’obra ‘Revolta de bruixes’ (18h), 
de Josep M. Benet i Jornet, sota la 
direcció conjunta de M. Carmen 
Martín i David Velasco. Escrita 
al 1981, l’obra planteja un com-
bat ideològic que enfronta a un 
grup de dones de la neteja con-
tra el vigilant de l’empresa per 
a la qual treballen. Velasco ha 
explicat que es tracta d’una obra 
coral on cada personatge ha de 
fer front a un confl icte laboral i 
alhora als seus propis confl ictes 
interns. “Són set dones que ar-
rosseguen la seva motxilla per-
sonal, factor que determinarà 
les seves respostes diferents a 
una mateixa realitat”, explica 
el director, qui destaca que la 
direcció bicèfala permet incor-
porar els punts de vista masculí 
i femení. Aquesta és la primera 
vegada que Teatroia’t actua al 
Teatre Municipal, un repte per a 
les actrius, que també els permet 
recrear l’efecte de nau industrial, 
lloc on transcorre l’acció.

Laura Grau | Redacció

Itaca Band va vibrar i va fer vi-
brar el públic del festival Cruïlla 
de Tardor el 27 d’octubre, en el 
seu primer concert després de 
l’aturada de dos mesos que va 
provocar la campanya de boicot 
d’alguns col·lectius feministes. 
Els fans més fi dels van desple-
gar cartells amb el lema ‘Tots 
som Itaca’, en solidaritat amb 
el grup montcadenc que intenta 
recuperar la normalitat i repren-
dre la gira del seu darrer disc 
‘Explosiva!’ (Halley Records, 

2017). El concert va comptar 
amb col·laboracions instrumen-
tals de fi ns a sis músics de vent, 
corda i percussió, a més del grup 
Canciones de Nadie.  Els aplau-
diments fi nals es van allargar 
més de cinc minuts, tant des de 
l’escenari com des de la platea, 
en un intercanvi d’agraïments 
mutus entre la banda i el públic. 
“Va ser un concert ple de bones 
sensacions que ens fa tenir ga-
nes de tornar a començar una 
altra vegada”, ha dit el teclista i 
compositor, Pere Mercader.

MÚSICA

La banda rep el caliu dels seus fans en un concert especial

Laura Grau | Redacció
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Un dels moments del concert d’Itaca Band a l’escenari de l’Hivernacle del Poble Espanyol

Itaca Band reapareix 
al Cruïlla de Tardor 2017
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La Jove Finestra Estràbica va estrenar el 22 d’octubre al Kursaal 
‘Il Grande Canovaccio’, en el que va ser el seu debut a la mostra 
Montcada a Escena. Inspirada en la comèdia de l’art italiana, amb 
personatges arquetípics i màscares, l’obra mostra les grandeses i 
les misèries de l’ésser humà. La companyia està formada per joves 
d’entre 15 i 18 anys que fan teatre a l’escola CuidaRt, dirigida per 
Víctor Bea i Alba Rubio. L’obra va ser representada per primer cop 
a La Unió el passat mes de juny com a fi nal de curs. En aquesta 
segona funció, el seu director, Víctor Bea, ha incorporat escenes 
noves i elements actuals com el telèfon mòbil. Bea destaca “les 
aportacions que els joves actors han fet als seus personatges” en 
una obra fresca i divertida que va atraure força públic jove, fet poc 
habitual en la programació teatral | LG

La comèdia de l’art treu el cap a la mostra

Els dies 4 i 5 de novembre el Cen-
tre Cívic de Can Cuiàs es conver-
tirà en una excavació arqueològi-
ca amb motiu del 15è Passatge 
del Terror que organitzen el Col-
lectiu de Joves C4, amb el su-
port de la Regidoria d’Educació, 
Infància i Joventut. Amb el títol 
‘Evil’s Profanation’, els visitants 
recorreran el recinte, on podran 
veure tombes, sarcòfags i mòmies  
de milers d’anys. Això sí, hauran 
de complir les indicacions dels 
guies si no volen despertar una 
antiga maledicció del lloc relacio-
nada amb objectes sagrats. 

Horaris. Es faran dos passis: de 
17.30 a 18.30h, per als infants 
fi ns a 6 anys acompanyats per un 
adult; i de 18.30 a 23h, per a la 
resta d’edats. “Intentarem que 
sigui el més agil possible per-
què pugui entrar tothom”, ha 
dit Ana Plaza, del col·lectiu C4, 
qui ha destacat la millora de la 
decoració amb les aportacions de 
nous col·laboradors.

CAN CUIÀS

El 15è Passatge del Terror recrea una 
misteriosa excavació arqueològica
Tindrà lloc els dies 4 i 5 de novembre al Centre Cívic, organitzada pel Col·lectiu de Joves C4

Laura Grau | Redacció
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Com ja és tradició, centenars de nens i joves disfressats provinents 
de diferents barris de Montcada i també de municipis veïns es van 
donar cita a Terra Nostra el 31 d’octubre per celebrar la festa de 
Halloween, que organitzen l’AV, el Grup de Dones i la Xarxa d’Equi-
paments. Un dels atractius principals és entrar a les cases que al-
gunes famílies, principalment dels carrers Santes Creus i Poblet, 
decoren com a passatges del terror i que participen en un concurs. 
La plaça del Poble, centre neuràlgic de la festa, va acollir un sopar 
popular i l’espectacle d’animació de la companyia La Contrapunt. 
Els organitzadors també van repartir castanyes i vi dolç. Donada 
l’elevada afl uència de públic a la festa, l’AV es planteja la possibilitat 
de tallar alguns carrers al trànsit de cara a la propera edició | LG

Terra Nostra viu Halloween intensament
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.....també és notícia..................................
XERRADA
L’escriptor i periodista 
Víctor Amela parla 
amb els seus lectors 
a la Biblioteca de Can 
Sant Joan 

ART SOCIAL
L’exposició col·lectiva ‘La Mirada de l’Altre’ s’inaugura 
el 16 de novembre, a l’Auditori Municipal

Encara recorda l’impacte que va tenir de petit quan va descobrir que 
lligant les lletres no només podia llegir sinó entendre el que llegia. Des 
d’aleshores es va convertir en un lector incansable i, més endavant, 
en escriptor, després de superar la por a no estar a l’alçada dels grans 
autors als quals tant admirava. ‘Tom Sawyer’ i ‘La illa del tresor’ són 
dues de les novel·les que més el van impressionar de jove. Li agrada 
la història i té predilecció per la novel·la històrica, perquè li permet 
inventar a partir de la realitat. Aquestes són algunes de les curiositats 
que  Víctor Amela va explicar el 26 d’octure a la setantena de persones 
que van assistir a la xerrada, la majoria alumnes de l’Escola d’Adults de 
Montcada i Reixac i membres del Club de Lectura de la biblioteca | LG

La mostra, que va es va estrenar a la biblioteca central de Cerdanyola 
l’any passat, és fruit d’un projecte artístic per a la integració i la transfor-
mació social, que va consistir en constituir parelles artístiques formades 
per artistes plàstics i usuaris de serveis de salut mental. Aquestes parelles 
van crear 11 obres conjuntes que abasten des de la pintura fi ns a la es-
cultura, passant pel grafi t i el collage. L’objectiu principal va ser afavorir 
l’empoderament dels participants i lluitar contra l’estigma vinculat a la 
salut mental. En el projecte van col·laborar diferents tècnics, artistes i 
dispositius de Salut Mental del Parc Sanitari Sant Joan de Déu de Cerda-
nyola del Vallès, Montcada i Ripollet | LG
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El periodista i escriptor Genís Sin-
ca va presentar el 26 d’octubre a 
la Fundació Cultural Montcada el 
seu llibre ‘El cavaller Floïd’ (Edi-
torial Proa, 2017), una biografi a 
del gran mecenes de la cultura 
catalana Joan Baptista Cendrós, 
mort al 1987. Sinca va fer una 
amena descripció dels orígens i la 
trajectòria de l’empresari català, 
des de les seves arrels familiars 
tarragonines –era de Valls– fi ns al 
seu establiment a Barcelona i de 
com la creació del conegut mas-
satge capilar Floïd el va fer milio-
nari, obrint delegacions a més de 
50 països. “A més del seu estil 
d’empresari exitós que va saber 
adaptar les tècniques de màr-
queting del més pur estil ameri-

cà, la singularitat del personatge 
–va explicar Genís– rau en la seva 
convicció que calia fer alguna 
cosa perquè la cultura catalana 
estigués en igualtat amb l’espa-
nyola”. Cendrós va impulsar múl-
tiples accions per tal que la cultu-
ra del país no quedés anorreada 
per la dictadura, entre les quals 
destaquen la creació del premi 
Sant Jordi de literatura catalana; 
la fundació d’Òmnium Cultural, 
entitat de la que va ser el secre-
tari; l’impuls econòmic per editar 
la Gran Enciclopèdia Catalana; la 
compra i repatriació de l’editorial 
Proa, que estava a Perpinyà, i el 
suport econòmic perquè Raimon 
pogués fer el seu mític recital a 
l’Olímpia de París | AO

FUNDACIÓ CULTURAL MONTCADA
Genís Sinca reivindica la fi gura de l’empresari i mecenes 
català Joan Baptista Cendrós al llibre ‘Cavaller Floïd’

L’Ajuntament ha editat 2.500 
exemplars d’un nou plànol de 
la ciutat dedicat a senyalitzar 
els llocs més emblemàtics del 
patrimoni cultural de Montcada 
i Reixac. Amb el títol, ‘El nostre 
passat al teu abast’, el mapa in-
corpora informació de la vintena 
d’elements patrimonials que hi 
apareixen, distribuïda en quatre 
blocs: la Montcada i Reixac rural, 
el recorregut de l’aigua, la ciu-
tat medieval i l’època d’estiueig, 
vinculada a la ruta modernista. 
El plànol s’ha distribuït als equi-
paments municipals i a l’Hotel 
Ciutat de Montcada, perquè els 
faciliti a la seva clientela | SA

La Unió celebra les Festes del Soci amb el SLC
L’entitat de Mas Rampinyo, que col·labora amb el programa Volun-
tariat per la Llengua, va acollir el 27 d’octubre l’acte de presentació 
de les noves parelles lingüístiques, activitat que coordina el Servei 
Local de Català (SLC). L’acte es va incloure a les Festes del Soci de 
La Unió, que també van oferir el tradicional esmorzar d’avis i néts, 
el dia 28 al matí, i l’actuació del grup Ambaukatunàbia, al migdia. 
El dia 29, el Grup de la Dona va organitzar una visita guiada a 
l’Hospital de Sant Pau | LG

S’edita un nou 
plànol sobre el 
patrimoni cultural

El programa l’organitza la Xarxa 
de Turisme Industrial de Catalu-
nya, la XATIC, amb el lema ‘Com 
es fan les coses’, que posa en va-
lor els centres de producció his-
tòrics. El programa preveu una 
sessió de contacontes infantil 
el 5 de novembre a la Casa de 
les Aigües (11h). El dia 12, el 
Museu organitza l’itinerari ‘Pai-
satges Culturals de l’Aigua’, amb 
l’objectiu de divulgar el patrimoni 
generat per a l’obtenció i explo-
tació de les aigües de Montcada 
per part de la ciutat de Barcelo-
na. Aquesta activitat obre la Set-
mana de la Ciència, que durarà 
fi ns al 19 de novembre. Les ins-
cripcions i reserves es poden for-
malitzar al telèfon 935 651 122 o 
bé al correu  museumunicipal@
montcada.org | LR

Montcada, present 
a la II Setmana de 
Turisme Industrial

TEATRE MUNICIPAL
Sacristán i Godino omplen el Teatre amb ‘Muñeca de 
porcelana’, un cru retrat del món polític i empresarial

Concert de guitarra amb Duarte-Salazar Duo
El duet format per la portuguesa Mariana Duarte i el xilè Emerson 
Salazar, reconeguts pedagogs a Alemanya i premiats internacio-
nalment com a solistes, actuaran el 4 de novembre a l’Auditori Mu-
nicipal (19h). El concert, titulat ‘Danzas de fuego’, és un viatge des 
d’Espanya fi ns a l’Argentina amb composicions emblemàtiques 
d’Enric Granados o Astor Piazzola i transcripcions pròpies d’obres 
compostes per Manuel de Falla i Alberto Ginastera. Actua rà com 
a grup teloner el jove duet valencià Àusias Parejo i Coro Parellada, 
guanyador del III Concurs Infantil i Juvenil de conjunts de cambra 
de Badalona | LG

Ple total al Teatre Municipal el 28 d’octubre amb motiu de la representació 
de ‘Muñeca de porcelana’, interpretada pel veterà actor José Sacristán, 
i Javier Godino –que es va donar a conèixer pel seu paper d’assassí a ‘El 
secreto de sus ojos’–, i dirigida per Juan Carlos Rubio. El text, de David 
Mamet, s’endinsa en les complicades relacions entre el poder polític i el 
món empresarial. Sacristán interpreta un important empresari que, des-
prés de servir i utilitzar els poderosos, veu com es desmorona el seu món, 
dominat per la falsedat, la hipocresia i la falta d’ètica | LG
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FUTBOL. 1A CATALANA
L’UE Sant Joan-Atlètic es mostra 
inexpugnable a casa després de 
sumar 12 de 15 punts possibles

BÀSQUET

La nova junta directiva de la 
Unió Bàsquet MiR que presi-
deix Carles Vilalta des del mes 
de maig en substitució de Jordi 
Álvarez va organitzar el 22 d’oc-
tubre al pavelló Miquel Poblet 
la seva primera presentació de 
tota l’estructura esportiva per a 
la temporada 2017-18, formada 
per uns 200 jugadors repartits 
en un total de 16 equips. L’UB 
MiR, que celebra aquest curs el 
cinquè aniversari des de la seva 
creació, comptarà amb quatre sè-
niors, un d’ells femení, un sots-
25, un sots-21, dos júniors, dos 
cadets, un infantil, un pre-infan-
til, un mini, dos pre-minis i un 
conjunt de l’escola. Després de 
fer-se una foto de família en una 
de les grades del pavelló, tots els 
jugadors i membres del cos tèc-
nic –a excepció dels del sots-21 
que tenien partit a fora de casa– 
van sortir de forma individual
a la pista per ser presentats amb 
els seus respectius equips i amb 
la companyia de MirGros, la 
mascota del club. 
L’acte de presentació va comp-
tar amb la presència del regi-
dor d’Esports, Salvador Ser-
ratosa (ERC), qui va agrair
el suport de tots els familiars i 
afi cionats vinculats amb l’entitat i 
va destacar “el treball amb fer-
mesa de la junta per intentar 
consolidar, tot i els obstacles, 

aquest projecte amb l’objectiu 
de potenciar l’escola i el plan-
ter, que són el futur del club”. 
Per la seva banda, el nou presi-
dent blau, que ha mantingut la 
majoria de membres de la junta 
directiva anterior, es va felicitar 
per la celebració del cinquè ani-
versari del club i va destacar la 
importància d’aquesta tempora-
da per “consolidar una entitat 
que no renuncia als seus va-
lors i a l’educació, tant dins 
com fora de la pista”. Vilalta, 
qui va expressar la seva pre-
disposició a escoltar qualsevol 
suggeriment que pugui ser be-
nefi ciós per al club, va agrair la 
tasca dels patrocinadors actuals 
i dels que s’han aconseguit per 
al futur. 

Sènior A. Després de la presenta-
ció de tot el club, el primer equip 
masculí de l’UB MiR va dispu-
tar el seu partit corresponent a 
la 6a jornada del grup 3r de Ter-
cera contra el Bàsquet la Mina, 
encaixant la primera derrota, per 
76 a 82, després de tres victòries 
consecutives. El conjunt de Mi-
quel Ángel Ganella, que ha per-
dut per a tota la temporada Álex 
Adame per problemes al genoll, 
ocupa la tercera posició amb 11 
punts després de guanyar a l’últi-
ma jornada a Badalona, a la pis-
ta de l’AE Sant Andreu Natzaret 
(56-63).

El club blau va organitzar el 22 d’octubre la seva primera presentació des de l’arribada de Carles Vilalta a la presidència

L’UB MiR inicia una nova etapa amb l’objectiu 
de potenciar el planter com a projecte de futur
Rafa Jiménez | Redacció

La pista del pavelló Miquel Poblet es va omplir amb 15 dels 16 equips que l’UB MiR ha pogut confeccionar per a la temporada 2017-18
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El conjunt dirigit per Sergi Giner i 
Álvaro Gimbert només ha guanyat 
un partit després d’haver-ne dispu-
tat quatre al grup 3è del Campionat 
Territorial de Tercera. Les montca-
denques, que tenen un partit ajor-
nat de la primera jornada contra el 
Bàsquet Sant Fost, van obtenir el 
seu únic triomf a la tercera jornada 
contra el CB Parets (57-38) i van 
perdre el seu darrer partit contra el 
CB Torelló (37-56) | RJ

Una única victòria per 
al sènior femení 
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El CE Farners, que és el lí-
der del grup 1r de 1a Catala-
na, és l’únic visitant que, de 
moment, ha pogut puntuar 
aquesta temporada a l’estadi 
de Can Sant Joan. L’equip de 
Paco Hidalgo s’està mostrant 
inexpugnable com a local i, 
després del seu últim triomf
contra l’AEC Manlleu (3-0), 
ja suma quatre victòries en els 
cinc partits que ha disputat a 
casa. Amb aquest bon balanç, 
els montcadencs ocupen una 
còmoda desena posició amb 
12 punts, tot i que encara no 
han pogut puntuar com a visi-
tants. Tot i aquesta diferència 
entre els partits a fora i a casa, 

Hidalgo es mostra satisfet amb 
la dinàmica de l’equip. “Estem 
en un bon moment, tots els 
jugadors aporten coses bones 
i ens hem merescut puntuar 

a totes les nostres sortides. 
Només ens manca una mica 
més d’encert a l’hora de mar-
car perquè generem moltes 
ocasions”, ha dit.  

FUTBOL. PRIMERA CATALANA

L’equip de Paco Hidalgo ha guanyat quatre dels cinc partits jugats a Can Sant Joan

L’UE Sant Joan-Atl. consolida contra 
el Manlleu la seva fortalesa a casa
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Rafa Jiménez | Redacció

Els jugadors de l’UE Sant Joan-Atlètic celebren amb l’afi ció el tercer gol contra el Manlleu

FUTBOL. SEGONA CATALANA

Després de 9 jornades, els verds encara no havien pogut vèncer al seu propi camp

El CD Montcada celebra el primer 
triomf a l’estadi de la Ferreria

El CD Montcada, que ha sumat 
9 punts a domicili, havia obtin-
gut com a resultats més positius 
a l’estadi de la Ferreria dos em-
pats sense gols contra l’At. Sant 
Pol i el CE Llavaneres. A la 9a 
jornada, l’equip de José An-
tonio Montes va trencar amb 
aquesta mala ratxa, aconseguint 
el primer triomf a casa contra el 
CF Besòs Barón de Viver (1-0). 
Amb aquesta victòria, els verds 
pugen al setè lloc del grup 2n de 
2a Catalana amb 14 punts | RJ 

Després d’encaixar la primera 
derrota al camp del cuer, el CF 
Vilamajor, l’UD Santa María ha 
encadenat tres victòries seguides 
contra el CE Llinars (6-2), el CE 
Bigues (2-3) i l’UE Canovelles 
(4-2). L’equip de Robert Villa ha 
pujat fi ns a la segona posició del 
grup 9è de 3a Catalana amb dos 
punts menys que el líder, el CF 
Caldes Montbui, que serà el seu 
últim rival de la primera volta. 
A 4a Catalana, el segon equip és 
antepenúltim amb 4 punts | RJ 

FUTBOL. TERCERA CATALANA

El conjunt de Robert Villa s’ha refet a la perfecció després de la seva única derrota

L’UD Santa María és segona després 
d’encadenar tres victòries seguides
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L’UD Santa María continua confi rmant les seves aspiracions a lluitar per l’ascens a Segona Catalana

Els jugadors del CD Montcada van celebrar als vestidors la victòria contra el Besòs Barón de Viver
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L’equip de Pedro López es líder de Segona Divisió

KORFBAL

L’AEE M. Miró cau als 
quarts de fi nal de la Copa

L’AEE Montserrat Miró no va aconseguir la seva classifi cació per a la fi nal de la Copa Catalana C

El conjunt sènior de l’AEE 
Montserrat Miró va quedar 
eliminat contra el Sant Llorenç 
CK (15-16) als quarts de fi nal de 
la Copa Catalana C que es va 
disputar el 18 d’octubre a Vaca-
risses. El partit, que va fi nalitzar 
amb un empat a 15, es va decidir 
a la pròrroga amb un gol d’or 
de l’equip egarenc al seu últim 
atac. En aquest temps extra, els 
montcadencs havien fallat ante-
riorment un penal que els hauria 
permès disputar les semifi nals. 
La fi nal, que encara no té data 

per a la seva celebració, la dispu-
taran el Sant Llorenç CK i el CK 
Lladonosa. 
A la lliga, l’equip de Pedro López 
ocupa la primera posició a Sego-
na Divisió amb 4 punts després 
d’haver guanyat els dos partits 
que ha disputat. “Després de 
quatre anys jugant aquesta 
competició, tenim l’expecta-
tiva de poder lluitar per gua-
nyar la lliga i, veient com creix 
l’equip i com s’esforcen els ju-
gadors, crec que anem perbon 
camí”, ha dit López | RJ 
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Les ‘reds’, amb un partit menys, són vuitenes del seu grup

FUTBOL. PRIMERA DIVISIÓ

Dos empats seguits per 
al femení del FB Montcada

Les jugadores del FB Montcada, al vestidors, durant l’últim partit disputat a Can Sant Joan

El sènior femení del FB Mont-
cada encadena dos empats 
consecutius al grup 2n de Pri-
mera Divisió que l’han situat a 
la vuitena posició amb 9 punts, 
tot i tenir un partit menys que 
alguns dels seus rivals més di-
rectes. Després d’empatat sen-
se gols a l’estadi de Can Sant 
Joan contra l’ENFAF Crèdit 
Andorra (0-0), les ‘reds’ van 

aprofi tar la festivitat de Tot 
Sants per visitar el camp del 
segon classifi cat, la SE AEM C 
de Lleida, en partit correspo-
nent a la 5a jornada que es va 
ajornar en el seu dia. L’equip 
d’Antonio Moya, que només 
va poder comptar amb 13 ju-
gadores, va treure un valuós 
empat a 1 gràcies al gol acon-
seguit per Ainara Talavera | RJ   
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.....Minut i resultat....................................

El sènior B del 
CH La Salle inicia 
amb irregularitat 
la seva participació 
a Tercera Catalana
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HANDBOL El CH La Salle B no ha trobat una línia regular de joc en l’inici de la seva 
participació al grup B de Tercera Catalana, categoria a la que va pujar 
gràcies a la renúncia d’equips rivals. De moment, el conjunt que entre-
na Javier Córdoba ha guanyat dos partits en cinc jornades –contra l’H. 
Santpedor (20-31) i l’H. Esplugues C (25-22)– i és setè amb 4 punts. Tot 
i aquest inici irregular i haver pujat aquesta temporada, Córdoba es mos-
tra ambiciós amb els objectius de l’equip: “Tenim una plantilla molt jove 
i no hem començat de forma positiva, però estic convençut que,  amb 
treball, podrem aspirar a ocupar una de les tres primeres posicions 
que donen l’ascens directe”. D’altra banda, el sènior A lassal·lià és ca-
torzè al grup D de Primera Estatal després de perdre dos partits seguits 
contra el Sant Martí Adrianenc (25-39) i l’H. Sant Vicenç (23-29) | RJ

PÀDEL
El CT Reixac comença a competir a la Lliga Pàdelcat
La secció de pàdel del 
CT Reixac ha iniciat la 
seva participació a la 
5a Lliga Pàdelcat amb 
un total de tres equips, 
dos sèniors masculins, 
que juguen a la Segona 
i Tercera Categoria res-
pectivament, i un femení, que ho fa a Segona. Aquest últim conjunt 
–a la fotografi a– està format per Laura Méndez, Judit i Juli León, Eva 
Valcárcel, Rita Pedrós, Sílvia Valls i Verónica Martín | RJ  

Una cinquantena de patinadors va participar el 28 d’octubre a la ruta 
familiar de 8 quilòmetres que el Roller Can Cuiàs va organitzar pels 
carrers de Montcada i Reixac per celebrar el seu sisè aniversari. A 
nivell competitiu, el club local va aconseguir 10 podis al Trofeu Solidari 
II Memorial José Durán i Final de la Lliga Interterritorial que es va dis-
putar el 21 d’octubre a El Prat de Llobregat | RJ 

PATINATGE
Ruta del Roller Can Cuiàs per celebrar el 6è aniversari

Cinc atletes de l’UltraJam aconsegueixen fi nalitzar dues 
curses de 166 i 65 quilòmetres de la Grand Raid Réunion

El Broncesval Montcada es 
manté invicte com a visitant
L’equip d’Álex Fernández, que havia guanyat 
amb golejades el seus dos anteriors partits a 
Lliçà d’Amunt i Castellar, va patir de valent per 
aconseguir un punt a la pista del FS Sant Joan 
de Vilassar (4-4). Dos gols de Pau Seijas i Marc 
Cárdenas als últims minuts li va permetre aixecar 
un 4 a 2 en contra per sumar un empat que el 
situa a la tercera posició del grup 3r de Tercera 
Divisió amb 13 punts, dos menys que els dos 
líders, l’FS Montsant i l’FS Ripollet, rivals als qui 
rebrà al pavelló Miquel Poblet d’aquí a tres i cinc 
jornades respectivament | RJ

L’UltraJam, la secció de muntanya de la JAM, va comptar amb un equip 
de sis atletes a la 25a Grand Raid Réunion, una cursa d’ultradistància, 
formada per quatre proves de 55 a 166 km, que es va disputar entre el 
19 i el 22 d’octubre a L’illa de la Reunió. A La Diagonale des Fous, de 166 
km i 9.533 metres de desnivell, els tres representants locals van ser Toni 
Ortiz (767è, 45h 56’ i 08”), Rubén Colombo (768è, 45h 56’ i 08”) i Miguel 
Barrero (769è, 45h 56’ 11”) –els dos primers van esperar durant una hora 
i 45 minuts l’arribada del seu company per poder creuar els tres junts la 
línia de meta. A La Mascareignes, de 65 km i +3.577 metres, Joan Asbert 
i Edit Ortega van fi nalitzar a la 626a i 627a posició amb un temps de 16h 
07’ 41” i 16h 07 42”, respectivament. En aquesta mateixa cursa, Josep 
Amador va abandonar al quilòmetre 11 per culpa d’una lesió | RJ
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El TT La Unió A torna a perdre 
després d’una llarga ratxa positiva
El primer equip del TT La Unió –a la foto– ocupa el 
cinquè lloc al grup 1r de 1a Provincial amb 6 punts 
després de la disputa de quatre jornades. Els mont-
cadencs, que a l’últim enfrontament van superar el 
TT Premià de Mar (5-1), van perdre el 15 d’octubre 
a la pista del líder, el CTT Vilanova i la Geltrú (5-1), 
després d’haver estat invictes durant tota la pas-
sada lliga. El sènior B és novè al grup 1r de 2a B 
mentre que el C és penúltim al grup 1r de 3a | RJR
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FUTBOL SALA

Derbi entre l’AE Can Cuiàs 
i el CFS Montcada B
Ambdós equips s’enfrontaran el 5 
de novembre, a les 12.30h, a la 
pista municipal de Can Cuiàs en 
partit corresponent a la 5a jornada 
del grup 4t de 3a Divisió Catalana. 
El derbi montcadenc arriba amb 
els dos equips situats a la part mitja 
de la classifi cació. El Maderas San 
Andrés Montcada B és cinquè amb 
6 punts després de derrotar el Can 
Mir Rubí (5-4). Per la seva part, 
l’AE Can Cuiàs, que va perdre el 
seu últim partit contra l’Amics del 
Pou-Nou Escorial B (4-1), és sisè 
amb 5 punts ja que la federació li 
ha donat per guanyat el partit que 
es va ajornar a la pista de la Penya 
Barça-Barberà del Vallès | RJ

El FB Montcada perd dos 
partits de manera seguida

Després de la disputa de quatre jor-
nades, els vermells ocupen la dese-
na posició al grup 2n de Segona Di-
visió Catalana amb 4 punts. L’equip 
de José Luis Carrasco ha perdut els 
seus dos darrers partits contra el FS 
Ullastrell (9-1) i el CF SAFA Anosda 
Sabadell (1-3) | RJ
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El canvi de data redueix el nombre de participants a la 
8a Caminada Popular Vila de Montcada del CEAV
Un total de 109 persones va participar el 29 d’octubre a la 8a Caminada 
Popular Vila de Montcada que va organitzar el Centre Espeleològic Alpí 
Vallesà (CEAV) i que va consistir en una excursió de 16 quilòmetres amb 
sortida des del Parc de la Llacuna en direcció a Gallecs. Amb l’objectiu de 
donar a conèixer aquest paratge natural, els organitzadors van preferir no 
dissenyar un recorregut circular i es va fer un de lineal, fet que va provocar 
que els caminants haguessin de tornar al punt de sortida en autocar. Des 
de l’organització es fa una valoració molt positiva de l’excursió, però es 
lamenta que aquesta hagi estat l’edició amb menys participants, fet que 
atribueixen al canvi de dates ja que, inicialment, l’activitat s’hauria d’haver 
celebrat l’1 d’octubre. “Hem de fer una valoració per saber perquè va 
disminuint cada any el nombre de participants i pensar què hem de fer 
perquè la caminada sigui més atractiva”, ha dit Miguel Ángel López, pre-
sident del CEAV. D’altra banda, el cicle Montcada Camina proposa per al 5 
de novembre una sortida de 15 km al Mirador de l’Estrella-Can Cuiàs | RJ
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.....Viu l’Esport................

L’Institut Municipal d’Esports i 
Lleure (IME) ha introduït una 
sèrie de modifi cacions a l’hora 
de atorgar les subvencions amb 
l’objectiu de simplifi car la tasca 
a les entitats i evitar que hagin 
de retornar part del que reben 
per no poder justifi car els seus 
pressupostos, tal i com ha pas-
sat aquest any amb quatre clubs 
locals. A partir d’ara, es tindrà 
en compte una previsió de les 
despeses federatives (inscrip-
cions, mutualitats i arbitratges) 
i la quantitat fi nal que rebrà 
cada entitat anirà en funció 
del compliment d’una sèrie 
de barems. Dos van en funció 
del seus jugadors: si més dels 
50% són montcadencs, el club 
rebrà un 75% de la subvenció 
(tenir entre el 10 i el 50% 

dona dret a obtenir un 45%) i 
si més del 50% són dones, ob-
tindrà un 15% de l’ajuda,  sent 
del 10% si disposa d’entre un 
10 i un 50% del total. A més, 
aspectes com la participació
en categories importants o l’an-
tiguitat permetran rebre fi ns a 
un màxim del 20% de l’ajuda. 

En tot cas, les entitats no obtin-
dran més d’un 95% de les seves 
despeses federatives i, amb l’ob-
jectiu de protegir als clubs més 
petits, cap d’ells podrà rebre més 
del 20% del total de la partida de 
subvencions que l’IME destina 
per a la promoció esportiva i la 
competició. 

SUBVENCIONS

L’IME introdueix canvis en el sistema 
per simplifi car la tasca a les entitats
La quantitat que rebrà cada club anirà en funció d’una previsió de les seves despeses

Rafa Jiménez | Redacció

El regidor Salvador Serratosa es dirigeix als assistents durant la presentació del FB Montcada
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FUTBOL
El juvenil B del FB Montcada es manté invicte 

Els vermells, amb un 
enfrontament menys 
que els rivals directes, 
són quarts al grup 34è 
de 2a Divisió després 
d’haver guanyat els 
tres partits que han ju-
gat contra el Ponent B 
(3-1), la Penya Blanc i 
Blava La Roca (1-3) i el 
Lliçà de Vall B (6-0) | RJ 

FUTBOL SALA

El cadet A del CFS Montcada perd el 
primer partit després de tres triomfs

El cadet A del CFS Montcada 
és tercer al grup 2n de Segona 
Divisió amb 9 punts després 
de la disputa de quatre jorna-
des. L’equip de Xavi Romeo, 
que havia aconseguit guanyar 
el seus tres primers partits con-
tra el CN Caldes B (7-1), el 
CFS Castellterçol (1-6) i el FC 
Cerdanyola (4-2), va encaixar 
la seva primera derrota el 28 
d’octubre a la pista de la Unió 
FS Mollet (4-1) | RJ El cadet del CFS Montcada va superar el FC Cerdanyola (4-2) en el partit disputat el 21 d’octubre
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La jugadora del CTT La Unió, segona a la fase de la zona 2

TENNIS DE TAULA

Brillant classifi cació 
d’Aguado al torneig estatal

El juvenil del FB Montcada encadena 
dues victòries consecutives a Tercera
El juvenil del FB Montcada, 
que només havia pogut sumar 
un punt a les dues primeres
jornades, ha millorat la seva 
situació amb dos triomfs con-
secutius contra el CF Cover
Premià de Mar (5-4) i l’FS 
AE Montornès B (3-4). Amb 
aquest balanç positiu, els ver-
mells sumen 7 punts i ocupen 
la tercera posició al grup 2n de 
Tercera Divisió | RJ El 21 d’octubre, el juvenil del FB Montcada va derrotar el Premià de Mar (5-4) a la pista del centre
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Els montcadencs ocupen la segona posició al grup 2n de Segona Divisió amb 9 punts
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La benjamina Irene Aguado, 
del CTT La Unió, disputarà 
al mes de febrer, i per segon 
any consecutiu, el torneig esta-
tal que reunirà a Valladolid als 
millors 48 jugadors del país de 
cada categoria. La montcadenca 
va aconseguir el seu bitllet de 
forma brillant després de pro-
clamar-se subcampiona a la fase 
classifi catòria de la zona 2 (Ca-
talunya, Aragó i Illes Balears) 
que es va  disputar el 27 d’octu-
bre a Bàscara (Girona). 
Aguado va guanyar els qua-
tre partits de la fase prèvia i 
va passar com a primera a les 

semifi nals. La montcadenca va 
perdre la fi nal contra Camila 
Moscoso, d’Olesa, per 3 a 0 | RJ
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PATINATGE
Adrián Rodríguez, segon a la Lliga Interterritorial
El patinador de la categoria pre-
benjamina del Roller Can Cuiàs 
ha aconseguit la segona posició 
a la classifi cació de la Lliga In-
terterritorial que va fi nalitzar el 
21 octubre a El Prat de Llobre-
gat. Rodríguez, que va ser segon 
a l’última prova, s’ha proclamat 
subcampió sumant les puntua-
cions que va obtenir a les tres 
curses anteriors disputades a Ar-
ganda del Rey (Madrid), Almas-
sora (Castelló) i Saragossa | RJ
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Irene Aguado, amb el seu trofeu



Margarida García
Memòria històrica. Margarida García és la fi lla petita d’una família de Mas Rampinyo que va 
perdre el pare, Federico García Blàzquez, durant la dictadura franquista. Arran d’un reportatge 
sobre testimonis de la Guerra Civil elaborat per Montcada Comunicació al 2014, Margarida va 
descobrir que  el seu pare va ser afusellat al Camp de la Bota l’any 1943 i enterrat al Fossar de la 
Pedrera, al cementiri de Montjuïc. El van condemnar a mort en un consell de guerra per procedi-
ment sumaríssim, sense complir cap de les garanties pròpies d’un Estat de dret. La seva fi lla ha 
iniciat ara els tràmits per reparar la memòria del seu pare, després que el Parlament de Catalunya 
va aprovar per unanimitat el passat mes de juny la llei de reparació jurídica de les víctimes del fran-
quisme, que anul·la els procediments judicials militars celebrats entre el 1938 i el 1978.

‘És molt important reparar 
la dignitat de les víctimes’  

Què signifi ca per als familiars de 
les víctimes del franquisme poder 
reparar la seva memòria?
Per a nosaltres és molt important. 
És una manera de restablir l’honor 
i la dignitat d’unes persones que 
van ser empresonades per les se-
ves idees polítiques i que, a més, 
no van tenir un judici amb garan-
ties. Al meu pare se’l van endur de 
casa quan jo només tenia un any, 
al març de 1939. La meva mare i 
els meus germans, per protegir-me 
i per por a més represàlies, mai 
em van explicar res. Primer el van 
portar a la presó de Sabadell, on va 
estar fi ns al 8 de març del 1943 i, 
després, el van traslladar a La Mo-
del de Barcelona. Un dia, quan la 
meva mare el va anar a veure, li van 
dir que ja no hi era. Hem estat dè-
cades sense saber res d’ell. Fa uns 
tres anys, quan Montcada Comuni-

cació va fer un reportatge sobre el 
confl icte bèl·lic al municipi, em vaig 
assabentar que al meu pare el van 
afusellar al Camp de la Bota i des-
prés el van enterrar a la fossa co-
muna del Fossar de la Pedrera, al 
cementiri de Montjuïc. La fi lla d’una 
germana meva que viu a Madrid, 
interessada per la història de l’avi, 
ha recuperat tota la documentació 
relacionada amb l’empresonament 
i el judici. Fa unes setmanes hem 
iniciat els tràmits perquè es declari 
nul el seu judici i es repari la seva 
memòria.  
Quins records té del seu pare?
Molt pocs. No recordo la seva cara. 
Sé com era per una foto que teníem 
a casa. Sí que recordo, com si fos 
ahir, que un dia vaig anar amb la 
meva mare a visitar-lo a la presó 
Model. Estava en una cel·la amb un 
altre home, que la seva família tam-

bé havia anat a visitar, i vaig estar 
jugant amb la seva fi lla. El meu pare 
em va agafar a coll i vam mirar per 
una fi nestra que donava a un pati 
interior, on hi havia molts homes, 
moltíssims! Em va dir que estaven 
prenen el sol. Jo era una nena molt 
petita i no entenia res del que es-
tava passant. Ara me n’adono de 
la situació tan dura i trista que van 
viure els meus pares. Una història 
terrible.

Ara que la Model ha tancat, ha vol-
gut anar a visitar la presó on el seu 

pare va passar els últims dies de la 
seva vida.
Sí, volia veure la cel·la on va estar, 
però no he aconseguit trobar-la. Un 
dels guies de l’exposició em va portar 
fi ns a la galeria on estaven els con-
demnats a mort, però està tot molt 
canviat, almenys segons el que jo 
recordo. Ell estava a dalt, al tercer o 
quart pis i, a la cel·la, hi havia dos 
llits; ara n’hi ha lliteres. 
Què va sentir quan va travessar les 
reixes de la presó?
Se’m va gelar la sang. Vaig sentir 
una pena molt gran. Si hagués estat 
sola, hauria començat a plorar. Des-
prés de la visita, em vaig quedar més 
tranquil·la. Em sento millor.
Com va ser la seva infantesa?
Els meus germans em van fer de 
pare i, juntament amb la mare, van 
treballar molt dur per tirar endavant 
la família. La mare anava a recollir 

llenya al bosc i tornava esgotada. No 
vaig passar gana ni em va faltar de 
res perquè, en ser la petita, em van 
mimar molt. Vaig tenir la necessitat 
de saber qui era el meu pare després 
de ser mare. No he volgut plorar da-
vant de la meva família perquè ells no 
tenen cap culpa, però tinc un nus a 
dins que, de vegades, m’ofega. Com 
més gran em faig, més trobo a faltar 
el meu pare. Cada vegada que me’n 
vaig a dormir, li faig un petó a la foto. 
Era molt guapo! 
Ha viscut amb rancúnia per aquest 
motiu?
No. La meva mare i els meus ger-
mans em van amagar la història del 
meu pare perquè van patir moltíssim 
i no volien recordar. Tenien molta por 
i era una manera de protegir-me. A 
Mas Rampinyo hem estat una família 
estimada i mai li he desitjat mal a nin-
gú. No és bo viure amb odi. 

‘Fa uns dies vaig 
visitar la presó Model 
perquè volia veure 
la cel·la on va estar 
tancat el meu pare’ 

fi lla d’una víctima del franquisme

A títol personal
SÍLVIA ALQUÉZAR
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